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To av tre norske studenter får A   �
eller B på masteroppgaven sin. På 
Handelshøyskolen BI får nesten 90 
prosent toppkarakterer. 

«Søknadsavgiftforslaget kan i 
best fall leses som et populistisk 
forslag.» 
 Dag Grytli, journalist i Universitas  Kommentar, side 2
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Fra 1. desember har vi

Søk nå på www.sio.no/bolig

Forsikring:  
En laboratorieeksplosjon 
førte til at farmasistudent 
Stig Øyvind Hjelmås ble 
blind på det ene øyet. 

I motsetning til 62 prosent 
av landets studenter var 
han forsikret.

– Jeg så bare 
flammer 
og blod

Nyhet, Side 6–7

I en fersk rapport uttrykkes   �
det bekymring for den gavmil-
de karaktersettingen. 
 Nyhet, side 4 og 5 

– Statoil trenger også 
forskning, og vi trenger 
at Statoil forsker
Statsminister Jens Stoltenberg ble møtt av 
demonstrerende studenter da han foreleste om 
klimanasjonen Norge ved UiO. nyhet, side 9



kommentar
Dag Grytli, 
journalist i Universitas 

Etter at Danmark og Sverige i tur og orden 
har innført skolepenger for internasjonale 
studenter, vil norske utdanningsinsti-
tusjoner sannsynligvis bli et enda mer 

populært bestemmelsessted for unge, håpefulle 
akademikerspirer fra hele verden.

Universitetet i Stavanger (UiS) vil svare med å 
gjøre det enda vanskeligere å komme hit. Et såkalt 
søknadsgebyr for internasjonale studenter vil 
effektivt sørge for at økonomiske midler får enda 
mer å si for hvem som får inn-
pass i norsk høyere utdanning. 
Universitet i Oslo vil ikke avvise 
en liknende ordning en gang i 
fremtiden, og setter seg dermed 
komfortabelt på gjerdet i en 
viktig prinsipiell diskusjon om 
gratisprinsippets implikasjoner 
i møte med det store utland.

Det er vanskelig å se hvorfor 
norsk høyere utdannings ny-
vunne posisjon som det eneste 
landet i Skandinavia med gratis høyere utdanning 
skal være negativt. Prorektor ved UiS, Egil Ga-
brielsen, begrunner søknadsavgiftsforslaget med 
stort press på saksbehandlerne. I stedet for å ta til 
orde for større ressurser for å håndtere søkermas-
sene, vil han altså heve barrierene ytterligere. 
Saksbehandlerne har nemlig for mye å gjøre.

Det kan godt være at UiS vil motta færre søk-
nader fra internasjonale studenter skulle forslaget 
bli en realitet. Nedgangen vil i så fall komme fra 
de fattige delene av verden. Forslaget åpner for 
en diskriminerende utvikling som til de grader 
strider imot gratisprinsippets kjerne.

Selv om høyere utdanning i Norge er gratis, er 
det nemlig langt ifra gratis å studere her. Barrierer 

eksisterer i høyeste grad allerede. Internasjonale 
studenter må være i besittelse av en garanti på 
rundt 90 000 kroner for å få studentvisum. I til-
legg kommer de skyhøye levekostnadene.

I UiS’ strategidokument for 2009–2020, kan 
man lese at «internasjonalt samarbeid (...) skal i 
størst mulig grad inkludere også andre aktiviteter 
som student- og ansatteutveksling». En søknads-
avgift vil garantert ikke hindre UiS’ 300 studie-
plasser for internasjonale studenter å bli fylt. Men 
like garantert er det at nedgangen i søknadene vil 
komme fra fattige land, utenfor EU. Internasjona-
lisering med forbehold, med andre ord.

Søknadsavgiftsforslaget kan i beste fall leses 
som et populistisk forslag på en utfordring som 
egentlig omhandler finansieringen av utdannings-
sektoren, noe Joachim Kallevig ved internasjonalt 

kontor ved UiS har påpekt. At 
UiS i år mottok 5000 søknader 
til 300 studieplasser burde få 
ledelsen til å juble, og dernest 
finne en løsning på hvordan de 
mer effektivt kan 
behandle alle 
søknadene.

Kanskje er 
Kallevigs 
forslag om at 
universitetene 

burde få et særtilskudd fra myn-
dighetene for å bedrive internasjona-
lisering veien å gå. At samfunnet tjener 
på de internasjonale studentene er udis-
kutabelt. At universitetene blir sittende med 
regningen når søkertallene går i taket er uheldig.

Det er likevel forstemmende at ikke ledel-
sen ved UiS ber om mer midler for å håndtere 
søknadene, men kommer med plumpe uttalelser 
som «det er ikke vår oppgave å utdanne den tredje 
verden», som Gabrielsen uttalte til Studentmedi-
ene i Stavanger. En slik uttalelse er i beste fall en 
overforenkling av kompleksiteten i høyere utdan-
nings funksjon og rolle i verden. I verste fall er det 
en bevisst forvrenging av virkeligheten.

dagmgr@universitas.no

Ikke bare er en innføring av søknadsgebyrer for internasjonale 
studenter fryktelig dumt. Det er også etisk tvilsomt.

På tide å våkne 

Kjære velfødde dørvakt som kasta meg ut fra 
Glassbaren sist torsdag: du hadde rett, jeg var 
kanskje litt full. Og jeg mente ikke det jeg sa 

om at du var tjukk og stygg, du var faktisk ganske 
søt! Ta meg hjem neste gang heller!»?

Høres dette ut som en misfornøyd kunde? 
Neppe. Forfatteren bak innlegget i Universitas’ 

spalte Lesernes meldinger tegner et bilde av en vakt 
som har gått inn med lavt konfliktnivå, og som tro-
lig har hatt god kjennskap til miljøet han har jobbet 
i. Dette kan endre seg drastisk fra nyttår. 

Justisdepartementet er i ferd med å ferdigstille 
et forslag til ny lov som krever vakter med vekter-
utdannelse som er organisert i et vaktselskap. Om 
loven blir vedtatt vil det ikke være tilstrekkelig med 
vekterkurset mange av studentvaktene tar. Loven vil 
føre til en enorm økning i utgiftene for studentste-
dene som blir nødt til å leie inn profesjonelle vakter, 
fremfor å basere seg på halvprofesjonelle eller frivil-
lige vakter, slik det er i dag.

Hvorfor trenge en så økonomisk belastende lov 
over hodet på studentene som allerede har et system 
som fungerer utmerket og har et svært godt rykte?

Det virker som studentene taler for døve ører når 
myndighetene skal overbevises om at et unntak fra 
loven er forsvarlig i et sikkerhetsperspektiv. Alterna-
tivet er dermed  å finne en ordning hvor sikkerheten 
er på plass, uten at studentstedenes økonomi kneler.

Ordningen som ble foreslått av studentene på 
Norges handelshøgskole (NHH) innebærer oppret-
telsen av et aksjeselskap som skal drive utdannelse 
og utleie av vakter til studenutestedene. Et godt ini-
tiativ, i alle fall for de store studentstedene i de store 
byene. Men i ukens Universitas presiserer Anne Ka-
rine Nymoen, leder i Norsk studentorganisasjon at 
en slik ordning ikke er ideell for de mindre studentu-
testedene, ettersom det krever et egeninnskudd på 
100 000 kroner å opprette et aksjeselskap.

Men det er ennå håp om unntak, skal vi tro 
stortingspolitikerne som uttaler seg i denne ukens 
Universitas. 26. november går høringsfristen ut. Alle 
studentsteder har muligheten til å komme med en 
høringsuttalelse. Forhåpentligvis har  også Det nor-
ske studenterfamfund (DNS) fått med seg dette. Det 
er rett og slett hårreisende at den største studentfo-
reningen i Norge ikke har gitt mer lyd fra seg.

Diskriminerende forslag

«Selv om høyere 
utdanning i Norge 
er gratis er det 
langt ifra gratis å 
studere her.»

onsdag 17. november 20102 | kommentar |

Luftige sprang: Ballettstudentene ved KHiO svevde høyt under oppvarmingen til årets høstproduksjon sist fredag. Anmel-
delse av forestillingen finner du på side 22. 
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Universitas er en avis for og av 
studenter.Universitas er et nyhets- 
og debattorgan for lærestedene 
tilknyttet Studentsamskipnaden 
i Oslo (SiO).Universitas skal drive 
kritisk og uavhengig journalistikk, 
og være partipolitisk nøytral.
Universitas arbeider etter Vær 
Varsom-plakatens regler for god 
presseskikk.Den som mener seg 
rammet av urettmessig omtale 
oppfordres til å kontakte redak-
sjonen.
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signert
Mari Mamre,  
leder i Det konservative 
studenterforbund 
og gjestespaltist i 
Universitas. 

Akademisk kapitalisme,  
New Public Management eller 
sidrumpet byråkrati? 

Myte- 
kalenderen

K jært barn har mange navn, og 
stadig lanseres ulike teorier 
som påberoper seg å beskrive 

hovedtendenser i organiseringen av 
akademia.

Sist ute er Knut Kjeldstadli i sin bok 
Akademisk kapitalisme. Det er mye jeg 
er uenig i her, ikke så mye i utviklings-
tendensene han beskriver, uenigheten 
oppstår i konklusjonene. Ta for eksem-
pel Kjeldstadlis «6. bud», at markedsret-
tingen av akademia har ført til et vell av 
målinger, registreringer, kontrolltiltak 
og utvalg. Sjelden har jeg sett markedet 
bruke tid og ressurser på å sette ned en 
komité. Det er det nok av styringsivrige 
politikere og offentlige etater som gjør.

Andre myter, ved mitt eget universitet, 
UiO, lever også i beste velgående: At 
universitetet er en tungrodd og sidrum-
pet institusjon hvor ingen forandringer 
skjer og at de som jobber for studenters 
interesser ved UiO, Studentparlamen-
tets AU, ikke gjør annet enn å se maling 
tørke, med påfølgende resultater.

Det er med stor glede jeg registrerer 
at disse mytene nettopp er myter, i 
hvert fall i disse dager. Ved SV-fakultet 
er en prøveordning satt i gang hvor 

studenter får 
automatisk 
begrunnelse 
ved siden 
av karakter 
ved avlagt 
eksamen. 
Dette er et 
stort skritt 
i retning av 

noe som kan gjøre en banebrytende 
forskjell for studenters læringsutbytte.

På det samme fakultet skal det etable-
res et pilotprosjekt med to fulltidsan-
satte stillinger fra Karrieresenteret som 
skal jobbe spesifikt inn mot SV-studen-
ter. Målet er at alle program skal tilby 
karriereveiledning til sine studenter 
som en integrert del av programmet.

Byens to store samskipnader, Stu-
dentsamskipnaden i Oslo og Oslo- og 
Akershushøgskolenes studentsam-
skipnad, kan endelig snart planlegge 
snorklipping etter at UiO og KD har 
gitt sitt samtykke og samarbeid for en 
omfattende sammenslåingsprosess 
som vil komme studentene til gode.

Dette er bare noe av alt det spennende 
som skjer, alt etter meget stor innsats 
fra våre studenttillitsvalgte og demo-
kratisk samarbeidsvilje fra ledelse og 
ansatte, helt uten å bli korrumpert av 
Kjeldstadlis kapitalmaktsteori ellers 
kjent som New Public Management.

Det gir meg håp etter nok et 
hvileskjær av et statsbudsjett fra en re-
gjering som systematisk nedprioriterer 
forskning og høyere utdanning. «You 
can’t beat us, you just can’t beat us!»

«Andre myter, 
ved mitt eget 
universitet, UiO, 
lever også i beste 
velgående» 

twitter studentnytt på 140 tegn

gudmundh hvlleskjær 
også i usa: Cuts to 
university’s humanities 
Program draw outcry-More 
at http://n.pr/dd8fsK.

16. nov. Forsker og tidligere utdanningsminister (Ap)  

studvestno vi er på plass 
i velferdstinget! Bsi har på 
forhånd levert en uttalelse der 
de fremmer «stor misnøye» ved 
budsjettkomiteens innstilling. 

15. nov.  Studentavisen i Bergen

UniOslo jens stoltenberg 
på uio:Kan norge være 
troverdig i klimapolitikken 
samtidig som vi er en ledende 
olje og gasseksportør?

15. nov.  UiOs twitterkonto 

Samfunnet treholt: vet ikke 
om det er sant, men det sies 
at andre blandt de 7 andre av 
uds spionmistenkte hadde mer 
kontakt med soviet enn meg. 

12. nov.  Samfunnet i Bergen 

HadiaTajik sånn ble innlegget 
mitt i imamutd.debatten: http://
tinyurl.com/2d2pdac var en 
artig debatt for oss nerder.

12. nov. Stortingspolitiker (Ap)

torkil registrerer at enda et 
universitas-innlegg avsluttes 
med \»neste år fyller uio 200 
år da må det satses på (...)

10. nov.  Studentpolitiker ved UiO

msdeckard studenter: 
sett deres eget navn som 
navn på oppgavefilene. 
100 oppgaver å rette og 
alle heter «oppgave 2»...

12. nov.  Filosof 

littleliten de som klagar på att 
de har lite pengar, trots heltids-
jobb å tjänar Bra borde hålla 
käften å tänka på alla studenter. 

11. nov.  Svensk student 

Diskriminerende forslag

onsdag 17. november 2010 3| Kommentar |

det virker som det er mindre  ɚ jenter som er interessert å spele 
band enn det gutter er. 

Ingern Arntzen og kvinnegruppen AKKS 
jobber ikke bare for å rekruttere flere 

kvinner, de vil også gjerne ha større kvinner 
inn i musikkmiljøet i Bergen. 10. nov.

de forsikret fredrik om at han  ɚ skulle få en spesialdesignet bleie 
fra libero som skulle passe en 
22 åring svært godt. i tillegg 
skulle den være økologisk.
Keeperen til Pareto FK gjør alt for å vinne 

«Klubben i mitt hjerte» og 25 000 kroner. Laget 
består av samfunnsøkonomistudenter fra 

NTNU Dragvoll. Bakpå nyhetene-redaksjonen 
sier ikke mer. Under Dusken. 15. nov.

baKpå nyhetene
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KaraKterer
tekst: Bendik Løve

foto: Maria Mår Johansen 

Karakterene som gis på master-
oppgaver ligger langt høyere enn 
på andre eksamener på både mas-
ter- og bahelornivå. I en fersk rap-
port fra Universitets- og høysko-
lerådet (UHR) kommer det frem 
at 37 prosent av landets studenter 
fikk karakteren A eller B på eksa-
men i 2009, mens 70 prosent A 
eller B på masteroppgavene sine 
i samme år. Hele 87 prosent av 
fjorårets masteroppgaver på BI ble 
belønnet med A eller B.

Tendensen er sterkest innenfor 
juridiske fag og økonomi og admi-
nistrasjon.

Bekymringstegn
– En A blir mindre verdifull der-
som halve kullet har denne karak-
teren, sier Asbjørn Bjørnset.

Han har ledet arbeidsgruppa 
som står bak rapporten til UHR. I 
denne rapporten konkluderes det 
med at «karakterfordelingen for 
masterarbeider/masteroppgaver 
ikke er i samsvar med Departe-
mentets retningslinjer for bruk av 

karakterskalaen».
– Det bør være en rimelig for-

deling av karakterene på master-
nivå. Dersom 40 til 50 prosent får 
A, vil karaktersettingen oppfattes 
som for snill.

Bjørnseth tror ikke det er stu-
dentene som har forandret seg, 
men peker på en gradvis utvikling 
mot bedre mastervurderinger.

– Det har vært en tradisjon å gi 
gode karakterer, spesielt på mas-
ter. Studentene får mye veiledning 
og kan også bruke lang tid, og det 
blir nok ikke tatt hensyn til dette 
ved karaktersettingen.

Likevel presierer han at det er 
opp til fagmiljøene selv å vurdere 
hva som er riktig karaktersetting.

Motiverte studenter
Masterstudent i ledelse og organi-
sasjonspsykologi ved BI, Monica 
Følstad, oppfatter medstuden-
tene sine som både helhjertede og 
svært dedikerte, og sier de tilbrin-
ger mye tid både på lesesalen og 
med gruppearbeider.

– Konkurransen om framtidige 
jobber er knallhard, og bedrifter 
som rekrutterer studenter fra BI 
krever ofte B i snitt, sier Følstad.

Hun tror det kan være en for-

klaring på de gode karakterene.
– Flere i klassen har allerede 

fått relevante og ettertraktede 
jobbtilbud. Dette er også med på 
å skape press for de som ikke har 
begynt søkeprosessen ennå. Hvis 
jeg får en C på min masteroppgave 
blir jeg veldig skuffet. Jeg skal ha 
minst B.

Kanadiske Luba Dmytriyeva er 
leder for Graduate Student’s So-
ciety (GSS), en forening for mas-
terstudenter fra BI. Hun er enig 
med Følstad i at studentene på BI 
jobber hardt, og påpeker at mange 
arbeidsgivere legger vekt på gode 
akademiske resultater i ansettel-
sesprosessen.

– Hvis ikke karakterene står for 
kvalitetet så vil dette kunne bli et 
problem for BI i det lange løp. Det 
er ikke en allmenn oppfatning nå 
at det er lett å få en god karakter, 
men om fem til ti år, hvis det fort-
setter på denne måten, så kan det 
bli et problem, sier Dmytriyeva.

Ikke bekymret prorektor
Prorektor ved BI i Nydalen, Dag 
Morten Dalen, mener at det ikke 
ligger noe hokuspokus bak resul-
tatene på masteroppgavene til 
studentene på BI, men peker på 

Student societies may buckle due to 
expenses following new law
news: Stricter security guard demands at student arrangements will lead to 
enormous expenses for the student clubs. Opposing politicians say it’s not 
too late to influence the government to change their stance.
The present security arrangements at Chateau Neuf are not good enough 
according to the government.

The new law is to be put into effect the 1st of January 2011. The Norwegian 
government has already drawn out regulations for the new law, and student 
societies will not be spared, as the Norwegian Student Organization (NSO) 
at first had hoped.

universitas for 50 år siden 

Hentet fra saken Kro og klær og lue – «SKIKK OG BRUK» KAN IKKE 
ENDRE STUDENTENES KLESVANER. (FAKSIMILE) Nr. 9, 1960.

universitas for 25 år siden
Hvordan i helvete skal vi klare å gjennomføre studiene på 5 år når  ɚ vi tvinges ut i deltidsarbeid, pensum er stort og undervisningen 
elendig? Dette spørsmålet ble stilt i Radikal Juss Fronts program 
foran valget. Radikal Juss Front er en såkalt uavhengig gruppe 
med utspring i Progressiv Front og Norges Kommunistiske Stu-
dentforbund. De stiller til valg ved Fakultetsråd og Studentting.

Hentet fra saken Redikale jurister. Nr. 14, 1985.

Alle får toppkarakterer på BI

I 2009 fikk 9 av 10 BI-studenter   �
karakteren A eller B på masteroppga-
ven sin. BI vil ikke endre på dagens 
karaktersystem.

På landsbasis får 70 prosent topp-  �
karakterer på masteroppgaven. Uni-
versitets- og høgskolerådet er bekym-
ret over utviklingen.

Fornøyd: Studentene Luba Dmytriyeva (t.v.) og Monica Følstad er fornøyde med oppfølgingen de får på BI. De tror hardtarbeidende 
studenter er årsaken til de gode karakterene.

Universitas presiserer
I forrige utgave skrev Universitas at den månedlige strømprisen for beboere 
på Kringsjå var på 727 kroner, sammenliknet med et landsgjennomsnitt på 
267 kroner i måneden.

Disse tallene hadde imidlertid ikke tatt høyde for at nettleien er inkludert 
i SiOs fastpris for strøm, mens tallene fra landsgjennomsnittet bare viser 
prisen for selve strømforbruket. SiOs månedlige nettleie er på 273 kroner. 
Fastprisen inkluderer også fyringsolje og meglerhonorar, som tilsvarer 22 
kroner i måneden.

Ved å trekke fra de faste utgiftene og kun måle forbruk, vil derfor SiOs 
strømpris beløpe seg til 432 kroner i måneden, sammenliknet med lands-
gjennomsnittet på 267 kroner.

Vil utdanne imamer i Norge
utdanning: Utfordringene med 
økt innvandring må ikke undervur-
deres, mener generalsekretæren i 
Kirkenes Verdensråd, Olav Fykse 
Tveit. Han hevder en norsk imam-
utdanning vil være viktig for inte-
greringen av det islamske miljøet i 
Norge.

– Norge går i feil retning der-
som Regjeringen sier nei til å støtte 

imamutdanning. I Norge har vi et 
system som vekker oppsikt over 
hele verden, nemlig at alle tros- og 
livssynssamfunn får støtte etter 
antall medlemmer. Det er i praksis 
en aktiv politikk. Men det kan også 
innebære at dersom det gis støtte til 
presteutdanning, bør det gis tilsva-
rende tilskudd til imamutdanning, 
sier Fykse Tveit til Aftenposten.

«Hvis ikke karakterene 
står for kvalitetet så vil 
dette kunne bli et pro-
blem for BI i det lange 
løp.»

Luba Dmytriyeva, leder for Graduate Student’s 
Society (GSS), på BI.

onsdag 17. november 20104 | nYHet |
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KaraKterer
tekst: Anna Werensk-
jold

Det mener Kim Kantard-
jiev, fjorårets studie- og 
forskningsansvarlig i 
Studentparlamentet ved 
Universitetet i Oslo (UiO). 
Han forteller at all fors-
kning viser at det ofte er 
en sterk korrelasjon mel-
lom de karakterene stu-
dentene hadde da de gikk 
ut fra videregående skole 
og resultater i høyere ut-
danning.

– Problemet er at den 
korrelasjonen forsvinner 
når man på landsbasis 
sammenligner institusjo-
nene. Den eneste forkla-
ringen på det er at man 

driver med lokal skalering, 
og tilpasser karakterene 
etter studentmassen ved 
lærestedene, sier Kantard-
jiev.

Kantardjiev mener at 
for eksempel studenter 
ved UiO, som har de høy-
este karakterkravene lan-
det, vil komme dårligere ut 
med karakteren A enn stu-
denter ved læresteder som 

benytter seg av lokal skale-
ring i karaktersettingen.

Men BI supplerer ikke 
de tallene som skulle tilsi 
om de driver slik skalering 
eller ikke. Samordna Opp-
taks har oversikter over 
høyere utdanningsinstitu-

sjoners karaktergrenser for 
å komme inn på bachelor-
studium. Der finnes det 
imidlertid ingen oversikt 
over BI-studentenes inn-
takskvalitet. 

Derfor er det umulig å 
vurdere på lik linje med 
andre institusjoner om de 
driver lokal tilpassing i ka-
raktersettingen.

– Det er klart at om BI 
virkelig tror på at deres 
kandidater er bedre enn 
andre, så er det et incentiv 
til å frigjøre informasjon 
om inntakskrav. Da viser 
de at studentene deres har 
de samme kvalitet som an-
dre kandidater, sier Kan-
tardjiev.

– I internasjonale sam-
menhenger har for eksem-
pel studenter fra Norges 
handelshøyskole i Bergen 
(NHH) levert vel så høyt 
som BI-studenter, uten 
at det betyr at NHH-stu-
dentene har flere høyere 
karakterer enn BIs. Og det 
kan vere en indikasjon på 
at det blir gitt for høye ka-
rakterer på BI, sier han.

annawe@universitas.no

prosessen som ligger bak hver 
masteroppgave som blir levert 
inn.

To studenter jobber sammen 
om oppgaven i et helt år og den 
faglige oppfølgingen på master-
oppgaven er tettere enn på ordi-
nære kurs. Dessuten teller master-
oppgavene på BI 30 studiepoeng, 
mot 60 studiepoeng som er det 
vanligste ved Universitetet i Oslo.

– Vi kommer ikke til å vurdere 
å endre karaktersystemet. Men 
dette er en problemstilling som 
vi hele tiden må jobbe med på BI, 
fordi det er viktig at arbeidsgi-
verne får et så klart inntrykk som 
mulig av hva studentene kan, sier 
Dalen.

Ifølge Dalen har det ikke kom-
met noen reaksjoner fra arbeidsli-
vet på at BI gir for høye karakterer. 
Han understreker imidlertid at BI 
bør tilstrebe en karaktergivning 
som gir en så rik som mulig infor-
masjon til studentenes potensielle 
arbeidsgivere. 

– Vi er ikke naive, det er hele ti-
den vår plikt å påse at det er gode 
oppgaver som får gode karakterer, 
sier prorektor Dalen.

bendikl@universitas.no

temaord
tekst: Julie Nordby Egeland

tekst: Tirill Kyrkjebø

Leder for Studentparlamentet, Ak-
sel Braanen Sterri, har i Aftenpos-
ten tatt til orde for at presteutdan-
ningen ved Det teologiske fakultet 
(TF) ved Universitetet i Oslo (UiO) 
bør legges ned. I etterkant av Ster-
ris utspill har debatten rast, både 
internt i Studentparlamentet (SP) 
og i media.

På SP sitt møte tirsdag kveld 
falt Sterris forslag om å legge 
ned TF. SP vedtok i stedet at UiO 
skal legge til rette for å utdanne 
religiøse ledere fra ulike tros- og 
livsynssamfunn. Altså et vedtak 
stikk i strid med Sterris forslag.

– Hårreisende
– Jeg synes vedtaket er hårreisen-
de. Ikke bare støtter SP nå TF men 
vi legger også til rette for å utdan-
ne religiøse ledere fra alle mulige 
religioner, for eksempel buddhis-
tiske ledere. Dette har ikke UiO 
kompetanse til, sier Sterri.

Under møtet tirsdag ble Sterri 
kalt «rappkjefta» av delegatene fra 
blant annet HF-lista. De reagerer 
på at Sterri har frontet denne sa-
ken uten støtte fra SP. Sterri me-
ner at hans personlige utspill i 
media kan ha hatt en innvirkning 
på utfallet.

– Noen er kritiske til den rollen 
jeg har spilt i denne saken, det kan 
ha hatt en påvirkning på utfallet, 
sier Sterri.

– Nedleggelse er et tilbakeskritt
Dekan Trygve Wyller ved TF en av 
de som har reagert sterkt på Sterri 
sine ytringer i media. Han påpe-
ker at TF er faglig sterkt og har 
stor anerkjennelse internasjonalt 
for sin forskning.

– TFs fagkompetanse, og som 
tolkningssted for kristendom, re-
ligion og etikk i Norge, bidrar til 
at UiO får dekket flere samfunns-
områder. Vi fortolker kristendom 
og kultur historisk og aktuelt, og 
dette er en viktig side ved univer-
sitets samlede kompetanse.

Wyller fremhever at det blir 
useriøst å uttale seg om TFs ned-
leggelse på bakgrunn av mangel-
full kompetanse.

– Sterri kjenner ikke teologiens 
vitenskapsteori og forskningsfelt. 
Jeg mener at han først og fremst 
argumenterer ideologisk og ikke 
faglig. Det holder ikke, og er helt 
uakseptabelt ved et universitet, 
sier Wyller.

julieneg@universitas.no

Vil ikke 
legge ned 
TF
Aksel Braanen Sterris 
forslag om å legge ned 
Det teologiske fakultet 
ble nedstemt på tirs-
dagens Studentparla-
mentsmøte. – Hårrei-
sende, mener Sterri.

Alle får toppkarakterer på BI
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Prosentvis andel av studentene som fikk karakter 
A eller B på masteroppgaven i 2009

– Hemmeligholder info
BI hemmeligholder 
informasjon som 
viser om studen-
tene er så flinke 
som den gode 
karaktersettingen 
tilsier.

Normalfordeling:
Et av de seks satsningsområdene i Bolognaerklæringen i 1999  ■

var en innføring av et system med studiepoeng, slik som ECTS-
systemet (European Credit Transfer and Accumulation System).

Dette systemet ble innført blant annet for å kunne sam- ■

menligne karakterer på tvers av landegrenser.

ECTS-rammeverket benytter den normalfordelende  ■

«Gauss-kurven», der A skal tildeles de 10 prosent beste 
studentene, B de 25 prosent neste, C de 30 prosent deretter, 
de neste 25 prosent D, og de dårligste 10 prosent får E.

Dette systemet er utgangspunktet for normalfordelingen.» ■

Kilde: Universitets- og høyskolerådet

Kim Kantardjiev: studie- og 
forskningsansvarlig i Student-
parlamentet 2009.
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Forsikring
tekst: Øyvind Bosnes Engen 
og Simen Tallaksen

foto: Christian Lycke 

– Jeg skulle ønske universitetet 
hadde tatt litt mer ansvar for hva 
som skjedde. Jeg fikk en blomst 
fra rektor, det var alt.

Stig Øyvind Hjelmås ble blind 
på ett øye etter en laboratorieu-
lykke ved Farmasøytisk institutt, 
Universitetet i Oslo (UiO) 26. ja-
nuar i år. Hjelmås sin situasjon 
er ikke enestående. I perioden 
2005–2009 ble 73 studenter ska-
det ved UiO. Studenter ved norske 
universiteter og høyskoler er ikke 
dekket av yrkesskade- eller ulyk-
kesforsikring.

62 prosent av landets studen-
ter ikke har tegnet private for-
sikringer mot ulykke, viser en ny 
undersøkelse Sentio har utført 
på vegne av Universitas og Norsk 
studentorganisasjon (NSO).

Huden flerret av hendene
Tirsdag 26. januar jobber Hjelmås 
på et av laboratoriene ved Farma-
søytisk institutt. Han står ved en 
rotasjonsfordamper og damper 
en prøve av et plantestoff han 
skal undersøke i forbindelse med 
masteroppgaven. Dette er en ru-
tine han har vært gjennom flere 
hundre ganger i løpet av fire og et 
halvt år som student ved institut-
tet.

Klokken nærmer seg halv fire på 
ettermiddagen, og Hjelmås skal ak-
kurat til å runde av arbeidsdagen. 
Motoren kjennes uvanlig varm. 
Han skrur av apparatet og skal ak-
kurat til å åpne for vakuumet i kol-
ben, da apparatet eksploderer.

– Smellet var så høyt at det 
eneste jeg hørte etterpå var meg 
selv som brølte. Jeg så ingenting 
annet enn flammer og blod.

Undervisere som holdt til i 
rommet ved siden av kommer lø-
pende da de hører eksplosjonen. 
Glassbiter fra kolben og apparatet 

har truffet ham i ansiktet og det 
høyre øyet. Men det første Hjelm-
ås oppdager er hendene.

– All huden var flerret av hen-
dene, og blodet pumpet ut i takt 
med hjerteslagene. Fingrene 
klistret seg sammen på grunn av 
alt blodet.

Ønsket å bli bevisstløs
Omsider blir ambulansen tilkalt.

– Jeg synes det varte en evig-
het. Etter en stund begynte jeg å 
skjelve noe voldsomt i beina, og 
det eneste som holdt meg oppe var 
at jeg visste at jeg skulle få morfin 
snart, forteller Hjelmås.

– Dessverre mistet jeg aldri be-
visstheten. Jeg hadde håpet at jeg 
skulle sovne, men det gjorde jeg 
ikke, selv etter at jeg fikk smerte-
stillende.

Etter en drøy halvtime er 
Hjelmås fremme på Ullevål syke-
hus. Her blir han kjørt rett til ope-
rasjon. Først blir det skadde øyet 
sydd igjen, deretter ble hendene 
behandlet. Noen dager etter inn-
leggelsen gjør kirurgene en grun-
digere operasjon av øyet. Glasskå-
rene blir fjernet, og det viser seg 
at linsen og regnbuehinnen på det 
høyre øyet er knust. I tillegg har 
netthinnen løsnet.

Ikke forsikret gjennom UiO
Like etter at ulykken hendte, fikk 
Hjelmås beskjed fra instituttle-
delsen om at masterstudenter var 
forsikret gjennom instituttet. Når 
han senere søkte om å få utbetalt 
en forsikringssum, fikk han avslag 
med den begrunnelse at man måt-
te være ansatt for å få forsikring 
ved yrkesskade.

UiO er nemlig såkalt selvassu-
randør, i likhet med andre stat-
lige virksomheter. Dette betyr at 
universitetet ikke er tilknyttet 
noe forsikringsselskap, men må 
erstatte skader der de selv har 
helt eller delvis skyld.

– Det har derfor ikke vært ak-
tuelt for universitetet å tegne slik 
forsikring, og følgelig vet vi heller 
ikke hva kostnaden ville bli, sier 
studiedirektør Monica Bakken.

De ansatte ved statlige lære-
steder er dekket gjennom Statens 
pensjonskasse, men denne dek-
ningen omfatter ikke studentene.

– Universitetet har ikke tilbudt 
noen form for erstatning. De har 
sagt at jeg kan søke om å få dekket 
diverse utgifter av medisinsk art, 
men dette blir dekket av NAV, sier 
Hjelmås

Heldigvis for Hjelmås var han 
privatforsikret. Denne forsikrin-
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Seks av ti uten ulykkesforsikring
Over 60 prosent av norske studen-
ter mangler ulykkesforsikring. Stig 
Øyvind Hjelmås må leve med ett øye 
etter en laboratorieulykke ved UiO.

Innrapporterte skader 
ved UiO de siste fem år:

2009: 80 (33 av  ■

dem studenter).

2008: 70 (tolv av  ■

dem studenter).

2007: 63 (elleve av  ■

dem studenter).

2006: 54 (sju av  ■

dem studenter).

2005: 71 (ti av  ■

dem studenter).

Kilde: Universitetet i Oslo

Åstedet: Det var i dette laboratoriet den skjebnesvangre ulykken fant sted. Da Stig Øyvind Hjelmås fikk sitt første gjensyn med 
laboratoriet etter ulykken, var det fortsatt blodspor på veggene og glassrester på gulvet.

Studenter og forsikring:
Norske utdannings- ■

institusjoner forsikrer 
ikke studentene mot 
ulykker som finner 
sted ved lærestedet.

Blir man ufør etter en  ■

ulykke ved lærestedet, 
er man dermed avhen-
gig av Folketrygdens 
støtteordninger.

For en stor del av  ■

studentmassen, som 
har liten fartstid i 
arbeidslivet, innebærer 
dette å klare seg på 
minstepensjon.

Kilder: Tekna Studentene,  
Lovdata.no

SammenSlåing: 40 prosent av de 
fagansatte ved Høgskolen i Oslo er 
i mot den lenge planlagte fusjonen 
med Høgskolen i Akershus (HiAK). 
Likevel går ledelsen inn for en sam-
menslåing.

HiO-professor Anders Breidlid 
mener prosessen mot en fusjon har 
vært toppstyrt.

– 29 av 32 av dem som satt i grup-

pene som skulle utrede fusjonen var 
ledere, og motstanderne blir ikke tatt 
på alvor, sier Breidlid.

Breidlid frykter konsekvensene av 
en fusjon som ikke har støtte blant de 
fagansatte.

– Jeg frykter et stort sluk økono-
misk i tillegg til mer byråkrati. Dette 
vil ikke gagne studentene. I tillegg vil 
målet om universitetsstatus havne på 

sidelinjen fordi alt fokus ligger på fu-
sjonen, sier Breidlid.

Breidlid var i forrige uke ute i Af-
tenposten og kritiserte Sissel Øst-
berg, rektor ved HiO, for å ha en auto-
ritær lederstil. Han sier til Universitas 
at dette ikke var ment som et perso-
nangrep.

– Jeg har bare sagt at mange me-
ner hun har en autoritær lederstil fordi 

hun aldri har tatt hensyn til resulta-
tene fra undersøkelsene. Dermed 
undervurderer hun de ansatte, sier 
Breidlid.

Østberg mener motstanderne bru-
ker beskyldningene om en autoritær 
lederstil som taktikk for å få blest 
rundt motstanden.

– Man tenker sitt når de angriper 
person og ikke sak, sier Østberg. Vi 

trosser ingen, dette har vært en de-
mokratisk prosess, sier Østberg.

9. desember vil det endelige ved-
taket om fusjon eventuelt fattes. Øst-
berg mener at alt tyder på at dette 
skjer.

Julie Nordby Egeland 
julieneg@universitas.no

- Vil ikke gagne HiO-studentene

Fusjon
tekst: Julie Nordby Egeland



gen dekker utgifter til behand-
ling, og han får utbetalt en viss 
sum for tap av livskvalitet. Den 
viktigste gevinsten er imidler-
tid tryggheten forsikringen 
medfører hvis situasjonen skul-
le forverre seg.

– Hvis jeg skulle bli ufør 
eller sykemeldt over lang tid, 
trenger jeg ikke bekymre meg 
for å leve på minstepensjon.

Han mener det er uklokt av 
studenter å ikke være forsikret.

– Når universitetet tydeligvis 
ikke har forsikret studentene, 
er det å gamble med utdannin-
gen og alle livsutsiktene hvis 

noe slikt skulle skje.

Blodspor på labben
Etter tre måneder med syke-
husopphold, jevnlige legebesøk 
og sykemelding, vendte Stig 
Øyvind Hjelmås tilbake til uni-
versitetet. Han tok et krafttak 
og fikk levert masteroppgaven 
bare få uker etter resten av kul-
let. I dag jobber han i et apotek 
i hjemkommunen Karmøy – et 
arbeid han kan utføre uten nev-
neverdig tilrettelegging.

Det så lenge ut som det var 
mulig å redde noe av synet på 
det høyre øyet, men etter at 

netthinnen løsnet for andre 
gang rundt påsketider har det 
sett mørkere ut. Nå har han 
innstilt seg på å være blind på 
det ene øyet resten av livet.

– Jeg tenker at det er gan-
ske dumt at jeg ikke hadde på 
meg vernebriller. Samtidig 
tenker jeg at dette i utgangs-
punktet aldri skulle skjedd. 
Sånne briller er laget for å be-
skytte mot væskesprut, ikke 
mot glasskår. Glasspruten 
lagde i tillegg hull i glassruter 
én meter bak meg, så jeg tror 
ikke vernebriller ville stoppet 
glasskårene.

Studentorganisasjonene krever full for-
sikring for studentene, men regjeringen 
har ingen planer om å sikre studentene 
mot skader og ulykker.

Tekna Studentene har denne høsten 
lansert aksjonen «Full skadedekning for 
studenter – nå!» der de krever at Kunn-
skapsdepartementet finansierer full ulyk-
kes- og yrkesskadeforsikring for alle Nor-
ges studenter.

Vil koste 50 millioner
– Vi har kommet til at det vil koste 

rundt 50 millioner kroner i året. Det til-
svarer cirka to timers oljeproduksjon, så 
det er ikke fryktelig mye penger, sier le-
der Marit Kristine Tangvik i Tekna Stu-
dentene ved UiO.

Dette er et krav som støttes av lederen 
for Norsk Studentorganisasjon, Anne Ka-
rine Nymoen.

– Vi har ikke noen formell politikk på 
dette ennå, men jeg ønsker at studentene 
skal være forsikret på lik linje som andre 
ansatte. Staten bør ta det økonomiske an-
svaret for en slik ordning.

– Studenter tilfredsstillende forsikret
I dag har ikke studenter krav på slik forsik-
ring, i motsetning til i arbeidstakere, pa-
sienter og straffedømte. Utgangspunktet 
for Teknas aksjon var at organisasjonen 
henvendte seg til statsråd Tora Aasland og 
spurte hva slags forsikringstilbud studen-
ter har krav på hvis de blir utsatt for ulyk-
ker ved studiestedet.

– Svaret vi fikk var at studenter ikke har 
noen forsikring, uten at det virket som de-
partementet var interessert i å gjøre noe 
med det, sier Tangvik.

Hun mener det er uholdbart at stu-
denter som allerede har en presset øko-
nomi selv må betale for privatforsikring 
hvis de vil trygge seg mot skader på 
lærestedet. Kunnskapsdepartementet 
betrakter imidlertid ikke studentenes 
manglende forsikring som noe umiddel-
bart problem.

– Kunnskapsdepartementet anser at 
studenter er tilfredsstillende dekket i stu-
diesituasjonen, sier statssekretær Kyrre 
Lekve.

o.b.engen@universitas.no
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Seks av ti uten ulykkesforsikring Krever full 
forsikring

Studenter og forsikring:
Norske utdanningsinstitusjoner  ■

forsikrer ikke studentene mot ulykker 
som finner sted ved lærestedet.

Blir man ufør etter en ulykke ved  ■

lærestedet, er man dermed avhengig 
av Folketrygdens støtteordninger.

For en stor del av studentmassen, som  ■

har liten fartstid i arbeidslivet, innebærer 
dette å klare seg på minstepensjon.

Kilder: Tekna Studentene,  
Lovdata.no

Ødelagt øye: Stig Øyvind Hjelmås er blitt blind på høyre øye 
etter at regnbuehinnen og linsen ble knust av glassprut fra en 
eksploderende rotasjonsfordamper. FOTO: Hanne A. Hjelmås
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HELSE, MILJØ OG SIKKERHET

– Det har vært mye prat blant 
studentene i etterkant av hen-
delsen. Uansett hvor mye man 
forbereder seg, kan man aldri 
sikre seg hundre prosent mot 
ulykker, sier Katrine Martinsen, 
leder i farmasøytisk fagutvalg.

Det var under et forsøk med 
en såkalt rotavapormaskin at 

glasset studenten arbeidet med 
plutselig eksploderte. Studen-
ten var alene i rommet, men 
veiledere som befant seg i rom-
met ved siden av, kom raskt til. 
Studenten ble fraktet til Ulle-
vål sykehus med glassplinter i 
hender, ansikt og det ene øyet. 
Martinsen forteller at hendelsen 
har satt sitt preg på studentene 
ved fakultetet.

– Skal aldri skje igjen
– Mitt utgangspunkt vil alltid 
være å ivareta studentene og de 
ansatte her på instituttet. Slike 
ulykker skal ikke skje, og når 
de først skjer, må vi sørge for at 
det aldri skjer igjen, sier Knut 
Rasmussen, avdelingsleder for 
farmasøytisk kjemi hvor ulykken 
skjedde.

Universitas fikk ikke kontakt 
med den rammede studenten, 
men i ettertid av ulykken har 
han hatt løpende kontakt med 
instituttet.

– Studenten var innom på 
besøk i forrige uke, og virket ved 
godt mot. Om han mister synet 

på det ene øyet er ennå uavklart, 
sier Karen Marie Ulshagen, insti-
tuttdirektør ved farmasøytisk 
institutt.

Rasmussen mener at dette er 
en veldig uheldig episode, men 
at den til en viss grad kunne vært 
unngått.

– Hadde studenten brukt 
verne briller ville ikke ulykken 
fått et slikt omfang, sier han.

Økt fokus på HMS
Ifølge Trine Evensen, sykepleier 
ved seksjon for helse-, miljø- og 
sikkerhet (HMS), ble det i 2009 
rapportert inn 80 skademel-
dinger, hvor av 74 omhandlet 
personskader. I 2008 var tallet 
70 skademeldinger, hvor av 64 
omhandlet personskader.

– Økningen i antall rappor-
terte skademeldinger kan også 
sees i sammenheng med et ge-
nerelt økt fokus på å rapportere 
hendelser. Det har vært en øk-
ning i bevisstheten både blant 

ledere og ansatte i forhold til 
HMS-systematikken, noe vi 
ser på som veldig positivt, sier 
Evensen.

Kun én av sakene 
fra 2009 medførte 
rapportering ti l 
arbeids tilsynet.

– Alvorlighets-
graden på innmeldte 
saker er generelt ikke 
stor, men for enkelte 
medfører det jo sy-

kemelding, sier Evensen.

Arbeidstilsynet fornøyd
Ulshagen mener at sikkerhets-
rutinene ved farmasøytisk insti-
tutt er tilfredsstillende.

– Vi har kommet langt når 
det gjelder sikkerhetsrutiner her, 
men vi jobber alltid med å bli 
enda bedre. Det er dermed ikke 
sagt at noen rutiner ble brutt i 
dette tilfellet, sier hun, og påpe-
ker at Arbeidstilsynet var fornøyd 
med hvordan instituttet har fulgt 
opp saken i ettertid.

Student fikk glassplinter i øyet
Et standard laboratorieforsøk gikk 
plutselig galt for en masterstudent ved 
Farmasøytisk institutt. Nå står han i 
fare for å miste synet på det ene øyet.

– Slike ulykker skal ikke skje, 
og når de først skjer, må vi 
sørge for at det aldri skjer igjen

Skader ved UiO
I 2009 ble det rapportert inn 80  ■
skademeldinger, hvor av 74 omhandlet 
personskader.
I 2008 var tallet 70 skademeldinger  ■
hvor av 64 omhandlet personskader.

EKSPLODERTE: En rotavapormaskin 
brukes i forsøk allerede i første semester, 
sier Knut Rasmussen, avdelingsleder for 
farmasøytisk kjemi. Det var gjennom 
bruk av en slik maskin at et glass eks-
ploderte og en student fikk glassplinter i 
ansiktet, hender og det ene øyet.

Eksplosjonsulykke ved Farmasøytisk institutt:

Vil du delta i et forskningsprosjekt med vitamin K-tilskudd?

Du vil få tilskudd av vitamin K eller placebo. Det tas blodprøver som 
analyseres for vitamin K. Studien går over 3-6 uker og foregår i 
Forsknings parken. Det gis kompensasjon for reiseutgifter og tidsbruk 
(1000 kr). 

Kontakt kliniske ernæringsfysiologer Ingrid MF Gjelstad, imfg@dbg.no 
eller Ane C Westerberg, acw@dbg.no

www.dbg.no/vitaminK

Universitas: 17. februar 2010.

Studenter fant reke FrP ønsker studentforsikring

Forskning: En gruppe studen-
ter ved University of Ohio, USA, 
og paleontolog Royal Mapes har 
funnet en reke i delstaten Okla-
homa som er datert til å være 
hele 360 millioner år gammel. 
Denne er dermed verdens eld-
ste reke, melder Forskning.no. 
Ifølge forskerene er rekefossilet 
i uvanlig god stand og det er til 

og med bevart muskler i hale-
partiet. Reka ble funnet sammen 
med sin forsteinede omgangs-
krets bestående av utdødde 
svamparter, muslingaktige bra-
chiopoder og noe som lignet en 
blekksprut. Den aldrende reka 
har fått navnet Aciculopoda ma-
pesi, etter Royal Mapes.

bla bla: Full yrkesskadeforsikring for studenter på lik 
linje med ansatte er et av forslagene Fremskrittspar-
tiet (FrP) har lagt frem i sitt alternative statsbudsjett. 
Yrkesskadeforsikring for de drøye 230 000 studente-
ne i Norge vil koste om lag 50 millioner kroner i året, 
mener forskningspolitisk ansvarlig i FrP, Tord Lien. 
    – Samfunnet har nytte av studentene på samme 
måte som vi har nytte av forskere. Da mener Frp at 
det er paradoksalt at ikke studenter har samme trygg-
het som ansatte ved universitetene og høyskolene, sier 
Lien til Universitetsavisa.

« Smellet var så høyt at det 
eneste jeg hørte etterpå var meg 
selv som brølte. Jeg så ingenting 
annet enn flammer og blod.» 
 Stig Øyvind HjelmåS



Studenter reiser for halv pris.
Gjelder ungdom t.o.m. 20 år og studenter fra 21 t.o.m.31 år,

mot fremvisning av gyldig legitimasjon.
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Klima
tekst: Heidi Bade og Tia 
Karlsen

foto: Ketil Blom 

Tirsdag gjestet Jens Stoltenberg 
Universitetet i Oslo (UiO) for å 
snakke om sin nylanserte bok 
Klimaparadokset. Studenter mot 
Oljeboring hadde samlet seg foran 
inngangen til Universitetsbiblio-
teket med bannere, toppluer og en 
diger pengesekk.

– Et nikk, et lite smil, så gikk 
han forbi. Vi hadde satt pris på 
om han hadde tatt seg tid å høre 
hva vi hadde å si i stedet for å 
bare smette forbi, sier Maren 
Toft, en av initiativtakerene bak 
demonstrasjonen.

Inne i forelesningssalen begyn-
ner Jens Stoltenberg med en sjar-
moffensiv:

– Jeg har vært miljøaktivist jeg 
også, riktignok en snill en. Jeg og 
Anna Lindh kastet kalk ut i inn-
sjøer for å få bukt med den sure 
nedbøren, sier Stoltenberg til lat-
ter fra salen.

Olje + klima = sant?
Stoltenberg sier han er fornøyd 
med miljøsatsningen på universi-
tetet.

– Jeg synes den er veldig bra, 
blant annet har flere forskere fra 
norske univesiteter vært med i 
FNs klimapanel. I tillegg er Norge 
verdensledende på områder som 
karbonfangst og internasjonale 
miljøforhandlinger.

– Likevel bevilges det fire ganger 
så mye til petroleumsforskning som 
til forskning på fornybar energi?

– Det er helt naturlig at Norge 
som en oljenasjon investerer 
mye i petroleumsforskning. Det 
er ikke noen motsetning i å satse 
på begge deler, sier Stoltenberg.

Utdanning for olje?
Stoltenberg ser heller ingen beten-
keligheter ved at Statoil sponser 
utdanning. Universitas har tidli-
gere skrevet at Statoil gikk inn med 
sponsormidler på 20 millioner kro-
ner til UiO, noe som skapte rabal-
der da det ble kjent i fjor sommer.

– Statoil trenger også forskning, 
og vi trenger at Statoil forsker.

Peter Ringstad var en av ar-
rangørene bak dagens studentde-
monstrasjon. Han mener derimot 
at oljeindustrien har trengt for 
dypt inn i utdanningsmiljøene.

– Den stjeler kloke hoder som 
ellers kunne satset på fornybar 
energi. Hvert år arrangeres for 
eksempel Petroleumsdagen her 
ved UiO. Men finnes det noen 
fornybar energidag? Nei.

Tine Tång Engvik representerer 
Venstrealliansen i Studentparla-
mentet og deltok også på demon-
strasjonen.

– Jeg mener det ene går på be-
kostning av det andre. Det er mye 

bra klimaforskning ved UiO, men 
man har ikke de samme ressurse-
ne til formidling som oljebransjen 
har. Jeg tror få tenker om UiO at vi 
er et miljøuniversitet, ler Engvik.

– Unngår problemstillingen
Ved ankomst til universitetet fikk 
Stoltenberg en innføring i UiOs 
forskning på miljøfeltet. Da snak-
ket han blant annet med Harold 
Wilhite, professor ved Senter for 
Utvikling og Miljø, som senere var 
ordstyrer under foredraget:

– Stoltenberg er veldig sam-
funnsøkonom, ikke sant. Han ser 
løsningen i en global økonomisk 
modell. Men jeg føler at han ikke 
tok fatt i spørsmålet om at vi i den 
rike verden må redusere forbruket 
vårt for å nå klimamålene. Han 
mener det beste vil være å få ned 
klimautslippene i de deler av ver-
den hvor man kan gjennomføre 
kuttene billigst mulig. Slik unngår 
han problemstillingen om virke-
midler internt i Norge.

heidibba@universitas.no

Jens på klimatokt
Kan Norge være en 
olje- og klimanasjon 
på én gang? Ja, mente 
Jens. Nei, mente stu-
dentene.

Forskning på energi
I 2009 ble det investert 4  ■

milliarder kroner i forskning 
og utdanning innenfor 
petroleum i Norge

For fornybare og andre  ■

energikilder var tallet 
1,3 milliarder.

Forskning på CO ■ 2-fangst 
fikk bevilget 500 mil-
lioner samme år.

Kilde: Forskningsrådet

Juleshopping: I boka Klimaparadokset skriver Jens Stoltenberg om utfordringene 
ved å redusere både fattigdom og klimautslipp samtidig. Mange fikk sikret julegaven 
da statsministeren signerte bøker på Akademika.

Demonstrerte: Studenter mot oljeboring viste Stoltenberg hva de mener om olje-
boring i Lofoten, Vesterålen og Senja. – «Vi må bore for miljøet» er en retorikk som 
legitimerer en miljøfiendtlig politikk, sier demonstrant Peter Ringstad.

Fullsatt sal: Foran et smekkfullt auditorium talte Jens Stoltenberg for at Norges olje- og gassutvinning bidrar til å løfte mennesker ut av fattigdom. – India hadde blitt lei seg hvis Norge kom og sa at vi skulle stanse norsk 
oljeutvinning.
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Utdannings-
kvalitet
tekst: Magnus Løvold

Dette viser en fersk undersø-
kelse gjennomført av Sentio for 
Universitas og Norsk studentor-
ganisasjon (NSO). Tallene taler 
sin klare sak: Studentene ønsker 
tettere og bedre oppfølging.

Leder i NSO Anne Karine Ny-
moen mener undersøkelsen be-
krefter noe man har visst lenge.

– Tallene viser at prestisjen og 
ambisjonene i utdanningssekto-
ren er knyttet til det å drive god 
forskning. Det er viktig, men 
det er også viktig å lære bort det 
man kan, sier Nymoen.

Ulik virkelighetsbeskrivelse
Studenter og forelesere ved lan-
dets universiteter og høyskoler 
synes dermed å være helt uenig 
om hva som må gjøres for å 
heve utdanningskvaliteten.

I oktober kunne Universitas 
melde at foreleserene ved lan-
dets universiteter og høyskoler 
mener det er studentenes egen 
arbeidsinnsats som er det stør-
ste hinderet for å bedre kvali-
teten i utdanningen. Ifølge en 
NOKUT-rapport var også fore-
leserne stort sett tilfreds med 
egen undervisning.

– Det er påfallende at det 
er såpass store ulikheter mel-
lom hva foreleserene mener, 
og det studentene mener, sier 
Nymoen.

– Manglende forståelse
Studie- og forskningsansvarlig 
i Studentparlamentets arbeids-
utvalg, Wenche Danielsen Ås-
heim kritiserer Kunnskapsde-
partementet (KD) for å utvise 
en manglende forståelse for hva 
som gjør undervisningskvalite-
ten god.

– Når KD ønsker å satse på 
høyere utdanning, så øker de 
antall studieplasser. De har in-
gen forståelse for hva som gjør 
undervisningskvaliteten god, 
sier Åsheim.

Nymoen mener det er pro-
blematisk at KD ikke gir utdan-
ningsinstitusjonene noen incen-
tiver (gulrøtter, journ.anm) til å 

prioritere utdanningskvalitet.
– Det finnes ingen slike incen-

tiver. I dag prioriterer man kvan-
titet og premierer institusjoner 
som får studentene raskt gjen-
nom studieløpet, sier Nymoen.

– Ikke vårt ansvar
Statssekretær i KD, Kyrre Lekve, 
mener det studentene påpeker 
i undersøkelsen er relevant og 
viktig, men svarer at det ikke er 
departementets ansvar å sørge 
for god undervisning.

– Spørsmål knyttet til under-
visningsvolum og foreleserenes 
pedagogiske kompetanse er 
først og fremst lærestedenes an-
svar, sier Lekve.

– Har ikke KD et ansvar for å 
sørge for at utdanningsinstitusjo-
nene prioriterer dette?

– Utdanningsinstitusjonene 
mener generelt at det for mange 
økonomiske incentiver. Jeg tror 
ikke sektoren ønsker flere, sier 
Lekve.

– Er foreleserenes pedagogiske 
kompetanse god nok, og undervis-
ningsvolumet stort nok på norske 
universiteter og høyskoler?

– Det har jeg ikke godt nok 

grunnlag til å uttale meg om. 
Vi merker oss studentenes klare 
tilbakemelding, og vil skaffe oss 
en bedre oversikt over hvor mye 
undervisning og veiledning stu-
dentene får, og hvordan dette 
utvikler seg over tid, sier Lekve.

Ønsker penger
Studiedirektør ved Universitetet 
i Oslo (UiO), Monica Bakken, 
sier imidlertid at universitetet 
gjerne ser at KD gir utdannings-
institusjonene flere incentiver 

for å satse på utvikling av under-
visningskvaliteten. Hun gir sam-
tidig Lekve rett i at det først og 
fremst er lærerstedenes ansvar 
å sørge for god utdanningskva-
litet.

– Vi må først og fremst ha 
et tydeligere fokus på hvordan 
vi bruker de ressursene vi har i 
dag, men kunne godt tenke oss 
flere incentiver for å øke ut-
danningskvaliteten. Penger er 
en viktig drivkraft.

– Hvis man går inn i statsbud-

sjettet og ser på hva som gis av 
strategiske midler til forskning 
versus utdanning, så er det lett 
å konkludere med at det er lite 
strategiske midler for utvikling 
av undervisningen, sier Bakken.

Fremragende utdanning
KD har gitt Nasjonalt organ for 
kvalitet i utdanningen (NOKUT) 
i oppdrag å etablere en ordning 
med Sentre for fremragende ut-
danning (SFU). Ordningen skal 
premiere god utdanningskvali-

Inkompetente forelesere får skylda
Vitenskapelig ansatte er godt fornøyd med egen undervisning og mener    �

studentene kan takke sin manglende innsats for at studietilbudet ikke er bedre.

Dette er saken
NOKUT-rapporten «De  ■

vitenskapelige ansattes kva-
litetsbarometer» fra oktober 
avdekket at 69,9 prosent av de 
vitenskapelig ansatte ved landets 
universiteter og høgskoler mener 
studentenes arbeidsinnsats er 
det største hinderet for å øke 
utdanningskvaliteten. Rapporten 
viste også at foreleserene var 
tilfredse med egen undervisning.

En fersk spørreundersøkelse  ■

fra Sentio Research viser at 49 
prosent av norske studenter 
ønsker en forbedring av forelese-
renes pedagogiske kompetanse. 
Over en tredjedel ønsker mer 
undervisning og mer utdanning.

Sentio-undersøkelsen er  ■

gjennomført på oppdrag fra 
Universitas og NSO, og består 
av et utvalg på 1000 studenter. 
Intervjuene ble gjennomført 26. 
oktober til 2. november 2010.

«I dag premierer 
man institusjoner 
som får studentene 
raskt gjennom.»

Leder i NSO, Anne Karine Nymoen

Norske studenter mener på sin side at foreleseres pedagogiske kompetanse   �
er den største bremseklossen i kampen for et bedre studietilbud.

UTDANNINGS
KVALITET

tekst: Magnus Løvold

foto: Skjalg Bøhmer Vold

– Det er jo ufattelig gøy å studere, 
så jeg skjønner ikke hvorfor stu-
dentene ikke studerer mer. De har 
jo så mange valg, så herremin, det 
er jo bare å klemme i vei og stu-
dere, sier Geir Lundestad, profes-
sor II i historie ved Universitetet i 
Oslo (UiO).

I en fersk rapport fra Nasjo-
nalt organ for kvalitet i utdan-
ningen (NOKUT) kommer det 
frem at nær  prosent av de vi-
tenskapelige ansatte ved norske 
universiteter og høyskoler mener 
at studentenes arbeidsinnsats er 
det største hinderet for å bedre 
utdanningskvaliteten.

Lundestad er av dem som me-
ner at mange studenter jobber alt 
for lite med studiene. Han tror 
studentenes manglende motiva-
sjon bunner i at det stilles for få 
krav til studentene og at det i en-
kelte tilfeller er for lett å komme 
inn på universitetet.

– Studentene må simpelthen ta 
seg selv i nakken. De burde jo i det 
minste ha en normal arbeidsuke 
som folk flest, sier Lundestad.

Selvtilfredse professorer
NOKUT-rapportens forfatter, Jon 
Haakstad, har imidlertid et annet 
syn på saken. Han reagerer på at 
foreleserne ikke legger større vekt 
på sin egen undervisningsvirk-
somhet i vurderingen av hva som 
er viktig for studiekvaliteten.

– Undersøkelsen viser at fore-
leserne legger stor vekt på ytre 
faktorer som studentenes arbeids-
innsats og inntakskvalitet. Samti-
dig ser det ut som de ikke er spe-
sielt interessert i faglig-didaktiske 
aspekter ved egen undervisning.

– Dette kan tolkes som at fore-
leserne er tilfredse med egen inn-
sats og kompetanse. Men det kan 
også være et mer generelt signal 
om vanskelige tider i utdannings-
sektoren, og om tap av innflytelse, 
tid og ressurser, sier Haakstad.

Haakstad oppfordrer de viten-
skapelig ansatte til å fokusere mer 
på egen undervisningsvirksom-
het.

– Dersom de vitenskapelig an-
satte ønsker å gjøre situasjonen 
bedre, så nytter det ikke bare å 
rope etter endringer i de ytre for-
holdene, sier han.

Ønsker bedre forelesninger
Haakstad får støtte fra leder i Stu-
dentparlamentets arbeidsutvalg, 
Aksel Braanen Sterri. Han er ikke 
enig med foreleserne om at det 
først og fremst er studentenes 
arbeidsinnsats det må gjøres noe 
med dersom man ønsker å heve 
kvaliteten i utdanningen.

– Det kan godt være at studen-

tene i en eller annen tid har vært 
mer engasjerte enn de er nå, men 
når man ser hvor stor forskjell det 
er på studentenes engasjement i 
de ulike emnene, er det åpenbart 
at foreleseren i mange tilfeller kan 
gjøre mye for å bedre utdannings-
kvaliteten, sier Sterri.

Problematisk emneevaluering
I forbindelse med innføringen 
av kvalitetsreformen i  ble 
obligatorisk studentevaluering 
innført som et mål på kvaliteten 
i høyere utdanning. Denne eva-
lueringen har inntil nå blitt gjen-
nomført som en elektronisk spør-
reundersøkelse.

I NOKUT-rapporten kom-
mer det imidlertid frem at de vi-
tenskapelig ansatte ikke ilegger 
studentevalueringen noen særlig 
betydning.

– Det er problematisk at viten-
skapelig ansatte er skeptiske til 
slike kvalitetssikringssystemer, 
sier Haakestad, og får støtte fra 

Lundestad.
– Hvis det skal være noen vits 

med en evaluering, så må forele-
serne ta disse på alvor. Men altfor 
ofte hender det at man gjennom-
fører en spørreundersøkelse, ar-
kiverer den, også skjer det ingen-
ting, sier Lundestad.

Lav svarprosent
Studentparlamentet er på sin side 
bekymret over den lave svarpro-
senten ved de elektroniske spør-
reskjemaene, og har i sitt hand-
lingsprogram vedtatt å erstatte 
disse med såkalte fokusgrupper 
– en muntlig og mer direkte form 
for emneevaluering.

– Istedenfor spørreundersøkel-
ser som ingen svarer på, ønsker vi 
at studentene skal møtes ansikt til 
ansikt med læreren for å diskutere 
kvaliteten på undervisningen, sier 
Sterri.
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Forelesere ved landets 
universiteter og høy-
skoler mener studen-
tene arbeider for lite og 
derfor har seg selv å 
takke for dårlig kvalitet i 
utdanningen.

Om undersøkelsen:

NOKUT-rapporten «De vitenska- ■

pelig ansattes kvalitetsbarometer 
2010» undersøker vitenskapelige 
ansattes syn på studiekvaliteten 
ved norske universiteter og høy-
skoler.

Rapporten viser at kun 17,5 pro- ■

sent av de vitenskapelig ansatte 
mener at studentenes vurdering 
skal telle mest når kvaliteten på 
studiene skal evalueres. 53,5 
prosent er uenig eller helt uenig.

Rapporten viser også at hele  ■

69,9 prosent av de vitenskape-
lig ansatte mener at det først og 
fremst må gjøres noe med stu-
dentenes arbeidsinnsats dersom 
man ønsker å oppnå en forbe-
dring av studentenes lærings-
resultat i studietilbudet. Kun 9,9 
prosent mener bedre rom, utstyr 
og hjelpemidler er viktig for å øke 
studiekvaliteten.

Kilde: Nasjonalt organ for kvalitet  ■

i utdanningen (NOKUT)

Tor Viljen Graanaas (19)

Bachelor i materialer, energi og 
nanoteknologi

Seks til sju timer om dagen. Jeg 
kunne nok arbeidet litt mer, men er 
ikke så verst fornøyd med det.

Håkon Knutzen (23)

Bachelor i musikkvitenskap

Det varierer veldig, men i gjennom-
snitt �re til fem timer om dagen. Det 
kunne kanskje vært mer.

Kjersti Ydse Jensen (25)

Lektorprogrammet

Fire timer. Jeg kunne sikkert gjort 
mer, men jeg synes det er viktig å 
ha et liv ved siden av også.

Marit Aspaas (27)

Master i statsvitenskap

I gjennomsnitt sju timer om dagen, 
og det vil jeg si jeg er fornøyd med.

Kagbara Nyama (45)

Norsk

Seks timer, eller så lenge jeg klarer 
å konsentrere meg.

– Hvor mye tid bruker du på studiene? 5 PÅ PLASSEN

Late studenter får skylda
11

Universitas: 6. oktober.
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EksamEn
tekst: Monica Bring Estensen

foto: Maria Mår Johansen

Større fokus på internasjonalise-
ring, flere valgmuligheter og flere 
eksamener er sentrale stikkord for 
den nye studieordningen på Det 
juridiske fakultet ved Universite-
tet i Oslo (UiO). Endringene blir 
tatt godt imot av jusstudentene.

– At man har eksamen oftere 
er positivt. Man får ikke vist hva 
man kan med eksamen bare en 
gang i året, sier Liz-Helen Løchen, 
som er på sitt tredje år på jusstu-
diet.

Den nye studieordningen vil 
føre til at studentene må opp til 
eksamen hvert semester, mens 
det til nå kun har vært eksamen 
en gang i året.

Flere eksamener
Hovedmålet med den nye ordnin-
gen er å bedre kvaliteten på un-
dervisningen.

– Det som undervises blir i stor 
grad det samme, men selve under-
visningsformen vil bli annerledes, 
forklarer Kristin Feed, leder i Juri-
disk studentutvalg (JSU).

Feed understreker at den nye 
ordningen ikke vil bli slik som ved 
jusstudiet i Bergen, hvor studente-
ne eksamineres i hvert enkelt fag 
etter endt undervisning i faget.

– Vi ønsker ikke en bergensmo-
dell, da hadde vi valgt å studere i 
Bergen. Det som er bra i Oslo er 
at man lærer å se de store linjene, 
sier Feed.

Mens det i Oslo kun har vært 
én eksamen i året, har jusstuden-
tene i Bergen blitt eksaminert 
flere ganger i semesteret

I Oslo blir elevene testet i flere 
fag på én eksamen én gang i året. 
En slik tverrfaglig-eksamen vil 
fortsatt være praksis når den nye 
studieordningen trer i kraft høs-
ten 2011, men da skal studentene 
eksamineres to ganger i året, én 
gang hvert semester. Tverrfaglige 
eksamener har ifølge Feed en klar 
fordel.

– På denne måten læres studen-
tene tidlig opp til å se sammen-

hengen mellom hvert av fagene, 
mener Feed.

Et annet mål med den nye ord-
ningen er en større vektlegging av 
internasjonalisering. Som en kon-
sekvens av dette vil menneskeret-
tigheter flettes inn i alle fag.

– Det er svært lite internasjo-
nalt fokus i studiet slik det er nå, 
derfor vil vi prøve å få inn de inter-
nasjonale perspektivene i større 
grad, sier Feed.

Tydeligere krav
Foruten flere eksamener vil stu-
dieordningen også omfatte end-
ringene i undervisningsformene. 
Endringene skal være med på å 
skape et bedre undervisningstil-
bud for studentene.

– Målet er å endre studiet fra et 
auditoriumstudium til et studium 
der det ikke er så langt unna lærer 
og studenter. Jeg vet at mange jus-
studenter føler seg overlatt til seg 
selv, sier Marit Halvorsen, prode-
kan ved Det juridiske fakultet.

Ifølge Halvorsen er noe av må-
let med den nye reformen at stu-
dentene skal føle seg mer rustet 
for arbeidslivet.

– I den nye studiereformen vil 
det gjøres tydeligere hvilke krav 
som stille til studentene og hvor-
dan de kan oppfylle disse kravene, 
forklarer Halvorsen som mener 
tydelige krav kan gjøre det enklere 
for studenten å navigere seg i stu-
diet.

monicaes@universitas.no

Inkompetente forelesere får skylda Flere eksamener 
på jussen
Fra neste høst må jusstudentene ta eksamen 
hvert semester. Det får jusstudentene til å juble.

Ny studieordning:
Innføres ved Det juridiske  ■

fakultet høsten 2011.

Studieåret deles inn i  ■

semester, ikke avdelinger.

Studentene får da eksamen  ■

to ganger i året, mot én 
gang slik som det er nå.

Ordningen er ment for å  ■

øke undervisningskvali-
teten ved fakultetet.

Kilde: Juridisk Studentutvalg

Fornøyd: Representantene fra JSU er strålende fornøyde med den nye studieordnin-
gen som trer i kraft høsten 2011. Fra venstre: Liv Inger Gabrielsen, Espen Kheradmandi 
og JSU-leder Kristin Feed.

Norske studenter mener på sin side at foreleseres pedagogiske kompetanse   �
er den største bremseklossen i kampen for et bedre studietilbud.

tet, og skal lanseres som et pi-
lotprosjekt for lærerutdannin-
gen til neste år.

– Disse sentrene skal være 
en ressursbank, og få mulighet 
til å prøve ut ulike utdannings-
modeller. Dette vil gi kunnskap 
til å utforme undervisningen 
riktig, sier Lekve.

Han vil imidlertid ikke svare 
på hvor mye penger departe-
mentet vil bevilge til disse sen-
trene.

Åsheim stiller seg på sin side 

tvilende til at SFU-ordningen 
vil løse problemet knyttet til 
utdanningskvaliteten.

– SFU er gode tiltak, men 
det er tiltak på siden av det or-
dinære studietilbudet og kan 
ende opp med å få positive kon-
sekvenser for bare den enheten 
det gjelder.

Åsheim etterlyser isteden 
en økning i basisfinansieringen 
som utdanningsinstitusjonene 
får tildelt over statsbudsjettet 
hvert år, som lærestedene kan 

disponere slik de vil.
– En økning i basisfinan-

sieringen vil kunne gi mer 
midler til kursing av forele-
sere, og kursing av seminar-
ledere, som man idag ikke har 
råd til. Her er departementets 
fremstilling av universitete-
nes handlingsrom feilslått, 
sier Åsheim.

magnulo@universitas.no
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Ulike ønsker: Foreleserene ønsker seg studenter som 
studerer mer. Studentene ønsker seg mer undervisning, 
og forelesere med bedre pedagogisk kompetanse. 
Kilde: Sentio Research, NOKUT.



Hørt at det oppstod mange  ɚ romanser i dublin forrige uke. 
Kanskje litt kleint på eika nå?:-)  
 xoxo gossip girl

Du med hipstersveis som  ɚ satt ved siden av meg på sv-
kantina på onsdag: jeg kjente 
prompevibrasjonene gjennom 
treverket i benken LOL  
 Anonym

Kan folk på sv la oss handi- ɚ kappa få ha dassen vår i fred 
og sharte fra seg på fellesen i 
kjellern heller? Er lei av å stå 
i dritekø!  
 Sharter-Glør

Sharter-Svein får en helt ny  ɚ betydning.  
 Red.

å queefe, queefer, queff har  ɚ queffi.  
 hilsen queen latina

Hvordan ber man på en hyg- ɚ gelig, ikke fornærmende måte 
noen på lesesalen om å gå 
å snyte seg i stedet for å dra 
inn snørre hvert 15. sekund? 
Det samme gjelder egentlig 
de som finner det for godt å 
spise epler, knekkebrød og 
müsli der. Aargh!  
 Anonym

Kjære Ida Sofie! Gratulerer  ɚ med overstått metode-
eksamen! Du er flink flink flink 
flink flink flink flink flink.  
 Karen

Tar meg en Bordeaux til  ɚ 10.000,- SKÅL for universitas!  
 Hilsen mediekritiker

Setter ikke pris på å fremstil- ɚ les som en simpel analfabet: 
Skal sms-er siteres, får da 
vitterligen stavingen være 
korrekt: Fasit følger: «Er 
hjemme fra skole pga.mis-
tanke om strålingsinfluensa. 
What to do? Where to og? 
Det er jo ingen steder at 
gjemme sig. El-overfølsom?»  
 Anonym

Vil svare på kritikken som  ɚ jeg vet kommer. Intensjonen 
min da jeg rettet kritikk mot 
hanekamhaug var på ingen 
måte å stigmatisere de 
som lider av dysleksi – det 
var snarere evolusjonens 
mest fundamentale refleks 
som slo inn: «Fight-or-flight 
response». Jeg kunne jo selv-
følgelig kasta avisa og løpt, 
men refleksen ville i dette 
tilfelle ha meg på angrepspo-
len. Og det kan utelukkende 
settes i sammenheng med 
hennes manglende evne til å 
innta andre medmenneskers 
perspektiver.  
 Xirp

Psst: Trygve Wyller vasket  ɚ ikke hendene etter å ha 
urinert i pausen i debatten om 
nedleggelse av TF.  
 avsender

Jeg trodde den industrielle  ɚ revolusjon skulle gjøre alle til 
akademikere, hvor maskinen 
arbeidet for oss. Arbeidslivs-
seminar på uio?  
 Hilsen masterstudent.

Kandidatkrangel 

Liten rettelse: Jeg gikk ikke  ɚ av, men året jeg ble valgt inn 
for var derimot omme.. ;)

 Ulrik F. Thyve

Jeg skulle likt å se programmet  ɚ til kandidatstyret i forkant av 
valget. Mon tro om de har 
planer om å drive valgkamp?

 Just Thomas Misund

Er det ikke en motsigelse at  ɚ lederkandidaten ønsker mer 
åpenhet rundt valget, men 
stiller med et program som 
er hemmelig for alle andre 
enn «kandidat»styret? Og er 
det egentlig et kandidatstyre 
når man ikke trekker styret 
dersom ikke alle blir valgt?

 En som lurer

Virker som trivelige folk, men  ɚ to av de gutta trenger en date 
med shampo og en frisør

 Fan

hvorfor følger ikke Universitas  ɚ med på vaktholdssaken? 
Dette er da aktuelt å stille det 
nye styret en del spørsmål 
om mht at de ennå ikke har 
noen plan for hvordan de 
skal kunne betale proffe 
vakter fra neste år av?

 lite tips

For et vanvittig pretensiøst bilde :D ɚ  Ron Paul 

Hentet fra saken «Vil erobre 
Studentersamfundet»

Nedlegg eller ikke? 

Sterri presiserer at det er  ɚ presteutdanningen han vil ha 
lagt ned, ikke TF som helhet. 
Denne uklarheten har preget 
debatten, og her dukker den 
opp i artikkelens ingress. Det 
er nok av folk som mener 
at TF har livets rett - men 
ikke presteutdanningen i 
dagens form. TF er langt 
mer enn presteutdanning.

 Chris Tybring

Men sterri vet det tydeligvis  ɚ ikke selv - han sier både 
det ene og de andre, og i 
papirene til SP er det TF 
som skal legges ned...

 Katrine

Debatten som har foregått  ɚ i Aftenpostens spalter har 
handlet om presteutdanningen, 
ikke Teologisk fakultet som 
helhet. Derimot i forslag til 
vedtak i Studentparlamentet 
foreslår jeg å fjerne TF som 
fakultet og heller legge 
relevante forskningsom-
råder og studieretninger 
innunder andre fakulteter.
Les gjerne sakspapirene.

 Aksel Braanen Sterri

Hentet fra saken «Studentleder vil 
legge ned Det teologiske fakultet»

presteutdanning
Aksel Braanen Sterri, leder i 
Studentparlamentet ved Univer-
sitetet i Oslo

Tro eller vitenskap?
Trygve Wyller, dekan på Teologisk fakultet (TF), 
går i Universitas og Aftenposten til frontalangrep 
på sine meningsmotstandere. Kjell Sjøberg, Tore 
Wig og undertegnede er ifølge Wyller «utrolig lite 
velorienterte» og «litt» totalitære. En burde kan-
skje sett det komme. Binna angriper når ungene 
er truet.

For utviklingen jobber 
imot TF. Som i Dan-
mark søker færre seg til 
presteutdanningen ved 
UiO, og teologien selv er 
i en eksistensiell krise.

Teologi har oppstått 
som en ansamling av 
fagfelt ment for å gi 
prester en ønsket kom-
petanse. Teologi er altså 
ikke et fagfelt utviklet 
for å forstå studieobjek-
tet best mulig, men å gi 
praktiserende prester de 

beste verktøy for å håndtere rollen som prest.
Dette er problematisk. Det å utdanne religiøse 

ledere som har som kjerne i sitt virke å preke tro, 
bør ikke være hovedbegrunnelsen og kjernen i et 
studie på et moderne universitet.

Både den normative kjernen av teologien, som 
er å sikre at kristendommen er god, at den er 
koherent og i takt med samfunnsutviklingen, bør 
kunne beholdes som en del av filosofien. Her kan 
religiøse tenkere kunne konkurrere med verds-
lige. Det beskrivende studiet av troens uttrykks-
former er også fullstendig legitimt, og kan i sin 
kjerne tilfredsstille vitenskapelige kriterier.

Det jeg reagerer på er at eksistensbegrunnelsen 
til fakultetet hviler på utdannelsen av prester. 
I dag vil det si at et helt fakultet er bygget opp 
rundt det antatte behovet til rundt seks–sju utek-
saminerte prestekandidater i året (20–30 kan-
didater går ut med graden cand.theol., og 20–30 
prosent av dem blir prester). Så lenge teologien 
forsvares på bakgrunn av at den bygger opp rundt 
det man anser som den mest mulig hensiktsmes-
sige presteutdannelsen, vil det stå i veien for å 
rasjonelt organisere studiet av religion og tro.

Religion er fortsatt viktig for en stor andel av 
Norges og verdens befolkning. Dette krever at vi 
som utdanningsinstitusjon studerer dette på en 
best mulig måte, som avdekker flest mulig svar 
på de spørsmål vi stiller.

Studiet av religion og tro bør av den grunn 
foregå på historie, filosofi, litteraturvitenskap, 
sosialantropologi, sosiologi, statsvitenskap, psy-
kologi, biologi, eller innen andre passende fagret-
ninger hvor vitenskapen står i høysetet og faget 
er uten tilknytning til verken Den norske kirke 
generelt eller utdanningen av prester spesielt, 
eller har som mål å gjøre kristendommen god. Så 
lenge dette er grunnlaget for TF, vil studiet av tro 
og religion være hemmet av dets plassering på 
dette fakultetetet.

For å øke vår innsikt om disse spørsmålene, 
har studiet godt av å bli flyttet vekk fra Domus 
Theologica og ut på UiOs andre fakulteter.

 

presteutdannning
Kjell Sjøberg, bachelorstudent i 
religion og samfunn, Det teologiske 
fakultet ved Universitetet i Oslo

Ikke legg ned TF
Jeg tar uforbeholden selvkritikk i forhold til et 
par punkter i min kronikk «Dropp prestene» i 
Universitas den 3. november: Jeg formulerte meg 
ikke klart nok om hva jeg synes rettferdiggjør Det 
teologiske fakultets plass ved universitetet.

Når lederen i Studentparlamentet Axel Braanen 
Sterri nå, etter at han i debatt med Trygve Wyller 
vedgikk at han ikke har satt seg godt nok inn i 
hva som foregår på TF, bruker nedleggelsen av fa-
kultetet som fanesak for sin studentpolitiske kar-

riere, er det grunn 
til å oppklare min 
egen intensjon.

Jeg vil her etter-
trykkelig understre-
ke min motstand 
mot at Det teolo-
giske fakultet legges 
ned. Det virker som 
om kronikken om 
presteutdanning ble 
oppfattet som et an-
grep på fakultetet, 

en holdning som kommer klart til utrykk i Wyl-
lers egen kronikk; «Ensidig og totalitært». Wyller 
trodde nok innlegget var en støtteerklæring til 
Sterri, noe som kan bidra til å forklare kvasshe-
ten i hans noe ad hominem-pregede retorikk.

Braanen Sterri fremstår som inkonsekvent og 
opportunistisk ved å fremlegge forslag om fjer-
ning av fakultetet på basis av like inkonsekvente 
meningsytryinger før og under debatten på 
torsdag.

«For å øke vår 
innsikt i religion, 
har studiet godt 
av å bli flyttet 
vekk fra Domus 
Theologica og ut 
til UiOs andre 
fakulteter.»

«Aksel Braanen 
Sterri fremstår som 
inkonsekvent og 
opportunistisk ved 
å fremlegge forslag 
om fjerning av 
fakultetet.»

Prestedebatt: Teologidekan Trygve Wyller vil at prestene som jobber her skal være  
utdannet ved Universitetet i Oslo. Dette er Aksel Braanen Sterri uenig i.
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det bidrar til lik rett til utdanning. Når Werenskjold 
hevder at det for de fleste verken er vanskelig eller 
spesielt tidkrevende å ha en deltidsjobb ved siden 
av, må det presiseres at mens noen trenger særskilte 
ordninger, er det mange som trenger litt mer tid på 
studiene enn andre. Alle skal kunne bruke den tiden 
de trenger på studiene, samt ha mulighet til å være 
aktive i studentkultur og andre typer frivillig arbeid.

I sitt utspill sier Werenskjold at den høye frafallspro-
senten blant studenter nok ikke skyldes manglende 
studiestøtte. Det tror heller ikke vi. Det en økt stu-
diestøtte derimot kan bidra til, er at studentene får 
reell mulighet til å fokusere fullt og helt på studiene 
også i eksamensperioden, noe som kanskje kan bidra 
til raskere gjennomføringsgrad.

Heving av studiestøtten er viktig for at studentene 
skal kunne henge med i lønns- og prisveksten i sam-
funnet ellers. Det er snart ti år siden støtten sist fikk 
et løft, og siden den gang har studentenes kjøpekraft 
gradvis blitt svekket. Å utvide studiestøtten til elleve 
måneder, altså en økning av den totale støtten på ti 
prosent, vil være et viktig skritt på veien mot å reali-
sere heltidsstudenten.

studieplasser
Kyrre Lekve, statssekretær i Kunnskaps-
departementet

Kan ikke forvente mer 
penger
Dekan Knut Heidar ved Det samfunnsvitenskaplige 
fakultet (SV) skriver i forrige ukes Universitas at han 
er opptatt av studiekvaliteten for studentene ved SV-
fakultetet og at han derfor har redusert opptaket av nye 
studenter.

Jeg både håper og tror at det er en hovedprioritering 
for alle fakulteter ved Universitetet i Oslo (UiO) å sørge 
for best mulig studiekvalitet for alle studentene de tar 
opp. Det er riktig at UiOs autonomi innebærer en rett til 
å kutte i studentopptaket ved SV-fakultetet som et ledd 
i en satsning på studiekvalitet. Det bør likevel nevnes 
at SV-fakultetet i dag har om lag 800 færre studenter 
enn ved innføringen av Kvalitetsreformen i 2003, og at 
antall studenter per undervisningsstilling har gått ned 
fra 2005.

Det som for meg blir mest problematisk, er om et kutt 
i studieplasser ved SV-fakultetet ikke følges opp av 
en tilsvarende økning andre steder ved universitetet. 
Dersom dette er tilfellet, vil UiO ikke være med på å 

møte den store 
utfordringen og 
muligheten som 
ligger i utdan-
ningsbølgen. 
Da vil vi faktisk 
kunne se en ned-
gang i andelen 
av befolkningen 
som kan ta del i 
høyere utdan-
ning.

Derfor har Kunnskapsdepartementet gjort det helt 
klart for universiteter og høyskoler at de ikke kan kutte 
i det totale antallet studieplasser i den situasjonen vi 
befinner oss i, og bruke midler bevilget av Stortinget til 
nye studieplasser til å finansiere eksisterende studie-
plasser.

Det var på bakgrunn av UiOs egen tilbakemelding at 
regjeringen har foreslått å bevilge midler til 210 nye stu-
dieplasser ved UiO for 2011. Dersom UiO ikke følger opp 
i henhold til forutsetningene som er lagt for satsningen 
på nye studieplasser, kan de heller ikke forvente mer 
penger fra myndighetene.

Regjeringen akter ikke å svikte framtidas potensielle 
studenter, og det var derfor statsråd Aasland skrev i 
Universitas for to uker siden at dersom ikke UiO ønsker 
å tilby de nye studieplassene regjeringen har foreslått, er 
det nok av andre universitet og høyskoler som vil.

Religionsstudier er et for 
bredt felt til at studieretnin-
gene herunder skulle spres 
ut over og underlegges andre 
fakulteter, og å foreslå å fjerne 
et fakultet uten å sette seg 
godt nok inn i konsekvensene 
av en slik avgjørelse vil være et 
grovt feiltrinn.

Sannheten er at undervis-
ningen ved Det teologiske fa-
kultet utelukkende forholder 
seg objektiv til fagstoffet den 
berører, selv innen profesjons-
utdanning for prester. Ingen-
ting innenfor den master i 
teologi cand.theol.-studentene 
studerer til kan derfor kritise-

res i den retning at det ikke har vitenskapelig verdi eller 
tyngde.

Kjernen i spørsmålet derimot, den praktisk teo-
logiske delen av cand.theol., er fortsatt vanskelig å 
forene fullstendig med tanken om en ren vitenskapelig 
tilnærming til teologi, og stilles fortsatt til kritikk. Det 
er viktig å trekke et skille når studiet av troen skjer på 
troens egne premisser.

regimekritikk
Øyvind Stiansen og  
Nora Zomlot,  
Palestinakomiteen Blindern

UiO som regimekritiker
15.–22. november arrangerer palestinske studenter 
og akademikere ved Birzeit-univeristetet utenfor 
Ramallah en kampanjeuke kalt «Call to action: Right 
to education». Kampanjen retter seg mot studenter og 
akademikere internasjonalt for å rette oppmerksom-
heten mot og legge press på for å oppheve den ulovlige 
okkupasjonen og de vanskelighetene dette medfører for 
palestinske studenter og akademikere.

Palestinske universiteter er utallige ganger blitt stengt, 
blokkert, angrepet og til og med bombet av israelske 
fly siden okkupasjonen i 1967. Mur, check points og 
villkårlige arrestasjoner av studenter og professorer er, 
sammen med en effektiv innreise- og utreisekontroll, 
en bevisst politikk fra israelske myndigheter.

UiO har et velutviklet forskningssamarbeid med Israel, 
mens det er i hovedsak UiOs medisinere som har samar-
beidet med sine palestinske kollegaer. At UiO velger å ha 
avtaler med israelske forskningsinstitusjoner er det mot-
satte av det å aktivt handle når akademiske verdier som 
menneskerettigheter og ytringsfriheten trues. Rektor 
Ole Petter Ottersen har uttalt at universitetet kan spille 
en rolle gjennom å reagere når slike verdier er truet.

Er man mot akademisk boikott, må man komme med 
andre alternativer. Hvis ikke er det likelydene med å 
akseptere situasjonen slik den er. Det finnes ingen re-
elle fredsforhandlinger mellom israelere og palestinere i 
dag. Bosettingene på Vestbredden vokser daglig og det 
foregår en etnisk renskning av palestinere i Øst-Jeru-
salem. De som roper etter dialog har ingenting å vise 
til. UiO og andre universiteter kan og bør spille en rolle 
som regimekritiker.

 

studentbolig
Fredrik Øren Refsnes, student og 
styreleder Studentsamskipnaden i 
Oslo

Snodige strømpriser
Viser til lederartikkelen i Universitas 10. november 
om Studentsamskipnaden i Oslo (SiO) og strøm-
priser på Kringsjå. La meg først slå fast at SiO er 
opptatt av at studentene skal få så gode energipriser 
som mulig. Det er også et mål at alle leietakere skal 

ha egen strømmåler tilknyttet sin bolig. Egen strøm-
måler til alle vil ta tid, og jeg vil derfor utdype hva 
SiO gjør i forhold til de to tredjedelene av boligene 
på Kringsjå studentby som i dag er tilknyttet fel-
lesmåler.

Det å få ned energiforbruket er viktig både av 
hensyn til økonomi og miljø. For boliger uten egne 
strømmålere er prinsippet at energi blir fakturert 
som fast tillegg til husleie per måned ut fra en be-
regnet andel av faktisk forbruk og de innkjøpsavta-
lene Studentboligene til enhver tid har. Beløpet blir 
justert kvartalsvis ved vesentlige endringer i pris og/
eller forbruk. Beløpet inkluderer også nettleie, noe 
Universitas ikke har tatt høyde for når de gjør sin 
prissammenlikning.

Energiforbruket på Kringsjå studentby ligger rela-
tivt sett høyere enn i andre studentbyer og stu-
denthus. SiO har iverksatt flere byggtekniske tiltak, 
men som i mindre grad enn antatt har ført til lavere 
forbruk. For å se på andre mulige årsaker til forbru-
ket på Kringsjå utførte SiO kontroll av mulige lek-
kasjepunkter for strøm innenfor det målte anlegget, 
uten å finne noen feil. Studentboligene har i tilegg 
gjennomført flere ENØK-kampanjer, og har fra i fjor 
skilt ut energi som egen post på husleiefakturaen for 
å holde fokus på energiforbruk.

Til tross for disse tiltakene, og det merforbruk 
som må forventes i eldre hybelbygg, registrerer vi 

at forbruket på Kringsjå 
fremdeles er høyere enn 
forventet. I 2010 inves-
terte Studentboligene 
derfor i egne målere for å 
kontrollmåle det regis-
trerte energiforbruket i 
studenthusene tilknyttet 
fellesmåler. Studentbolige-
nes kontrollmålinger fant 
avvik i forhold til målinge-
ne fra strømleverandør. På 
bakgrunn av disse målin-

gene tok SiO i september saken opp med Hafslund. 
Vi avventer nå tilbakemeldingen på dette, og håper 
på forståelse fra studentene for at det vil ta noe tid 
å konkludere i denne saken. Kvalitetssikringen bør 
likevel bidra til trygghet rundt strømkostnadene for 
beboere på Kringsjå.

Heltidsstudenten
Anne Karine Nymoen, leder og 
Kari-Elisabeth V. Skogen, velferds- og 
likestillingsansvarlig, Norsk studentor-
ganisasjon

Heltidsstudenten = viktig
Anna Werenskjold skriver i Universitas 3. november 
at de fleste studenter ikke har vondt av en deltids-
jobb ved siden av studiene, og at vi derfor skal ta 
livet av heltidsstudenten.

En deltidsjobb kan være positivt for den enkelte og 
i mange tilfeller gi relevant arbeidserfaring. Likevel 
er dette noe som må være frivillig og ikke tvunget 
frem av en vanskelig økonomisk situasjon. Derfor 
er heltidsstudenten fortsatt en kampsak for oss i 
Norsk studentorganisasjon.

Lik rett til utdanning er et godt kjent begrep. Hel-
digvis. Og heltidsstudenten er et viktig mål fordi 

«En deltidsjobb 
må være frivillig 
og ikke tvunget 
frem av en van-
skelig økonomisk 
situasjon.» 

«Er man mot 
akademisk 
boikott, må man 
komme med 
andre alterna-
tiver. Hvis ikke 
er det likelydene 
med å akseptere 
situasjonen slik 
den er.»

«Dersom UiO ikke følger 
opp satsningen på nye 
studieplasser, kan de heller 
ikke forvente mer penger 
fra myndighetene.»
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STUDENTBOLIGER
tekst: Anders Fjellberg

foto: Maria Mår Johansen

Geofysikkstudent Erlend Ndya-
nabo bor i en elleve kvadratmeter 
stor hybel på Kringsjå Studentby. 
Her deler han deler kjøkken med 
syv personer, og bad med to. Han 
synes fastprisen for energi, som 1. 
april i år ble satt opp fra 567 til 727 
kroner i måneden, er alt for høy.

– Jeg synes det er veldig dyrt 
siden jeg har en liten hybel og ikke 
bruker mye strøm. Vi trenger et 
system hvor vi som bor her beta-
ler for det vi faktisk bruker. Noen 
bruker mye strøm, andre bruker 
lite. Det er ikke rettferdig, sier 
Ndyanabo.

Tall fra Norges vassdrags- og 
energidirektorat (NVE) og Sta-
tistisk Sentralbyrå (SSB) viser 
at et gjennomsnittlig energifor-
bruk for en blokkleilighet på  
kvadratmeter koster  kroner 
i året. Til sammenligning betaler 
beboerne på Kringsjå Studentby 
 kroner i året for sitt ener-
gibruk i en elleve kvadratmeter 
stor hybel.

Store interne forskjeller
I naboblokken til Ndyanabo 
bor informatikkstudent Marius 
Backe. I studentblokken som ble 
pusset opp i 2007 deler han en 30 
kvadratmeter 
stor leilighet 
med kjæresten. 
Han er veldig 
fornøyd med 
prisnivået og 
standarden på 
den relativt 
nyoppusedde 
leiligheten.

– Denne 
leiligheten har 
strømmåler og 
vi kan derfor 
regulere utgif-
tene våre. Om 
sommeren lig-
ger strømreg-
ningen på rundt 400 kroner og om 
vinteren maksimalt på 700 kroner 
i måneden, sier Backe.

En slik måler �nnes imidlertid 
ikke i blokka hvor Ndyanabo bor.

Backe synes det høres rart ut at 
han betaler mindre for energi i sin 
leilighet enn hans blokknaboer i 
trange hybler.

– Det virker som om min avtale 
er veldig bra i forhold til dem som 
har fast månedspris.

– Ugunstig ordning
Torgeir Øines i Forbrukerrådet 
reagerer på prisforskjellene på 
Kringsjå.

– At man betaler mindre for 
energi i en leilighet med strøm-
måler enn i en liten hybel med 
fastsatt pris kan være en indi-
kator på at fastprisen er satt for 
høyt.

Øines mener fastprisordnin-
gen er ugunstig ut ifra et miljø-
perspektiv.

– Det bør være 
et mål å holde 
energiforbruket 
så lavt som mu-
lig, og de som har 
et lavt forbruk 
skal ikke betale 
like mye som de 
med et høyt for-
bruk.

Nå etterlyser 
han at Studentbo-
ligene til Student-
samskipnaden i 
Oslo (SiO) tar tak 
i problemet.

– Forutsatt at 
ikke utgiften ved 

å installere strømmålere er alt for 
høy, er dette noe SiO bør gjøre. 
Ideelt sett skal man bare betale for 
det man bruker.

Deler strømregningen
Direktør i studentboligene SiO 
Tom Olstad forklarer fastprisen 
på 727 kroner for energi i en elleve 

kvadratmeters hybel med bruk av 
fellesarealet.

– Beboerne i våre hybler har 
tilgang til felles kjøkken, bad og 
gang, og betaler for dette i til-
legg til sitt private boareal. For 
hybler opererer vi med et totalt 
boareal på mellom  og  kva-
dratmeter. Energiforbruket til 
hver enhet er regnet ut ifra det 
totale forbruket til hele blokka.

Olstad mener hvordan man vel-
ger å varme opp boligen er avgjø-
rende for forskjellen i energifor-
bruket til en leilighet og en hybel.

– Det er forskjell på forbruket 
i for eksempel en borettslagsleilig-
het og i en studenthybel. I en van-
lig leilighet er det vanlig å la en-
kelte rom være kaldere enn andre, 
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BETALER STRØMREGNING PÅ 727 KRONER FOR ELLEVE KVADRATMETER:

I SiO-hyblene på Kringsjå blir leie-
takerene fakturert for et høyere 
forbruk enn hva boarealet tilsier. 
Forbrukerrådet oppfordrer SiO til å 
innstallere strømmålere.

Strømpriser og 
forbruk i Norge:

– Urettferdige strømpriser

«I en hybel har 
man gjerne nor-
mal temperatur 
hele døgnet i hele 
boarealet. Dette 
gir høyere strøm-
regning»

– Unfair electricity rates at Kringsjå
STUDENT HOUSING:

RETTSAK:

RUS OG STUDENTER:

SAMMENSLÅING:
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Vil fortsatt hete SiO

Tung drikkekultur blant studenter

NTNU i hardt vær

Stoppet mistenkelig 
forskningsprosjekt
FORSKNING:

– Unngå kreative 
jobbsøknader
JOBBSØKING:

Forskere må søke 
om å få forske
FORSKNING:

men i en hybel eller ettromsleilig-
het har man gjerne normal tempe-
ratur hele døgnet i hele boarealet. 
Dette gir høyere strømregning.

Kringsjå består av en stor byg-
ningsmasse bygget på 1960-tallet 
og SiO har derfor hatt utfordrin-
ger knyttet til energiforbruket i 
studentbyen. Olstad sier at han er 
opptatt av å gi studentene så god 
strømpris som mulig og håper at 
leietakerene i fremtiden skal få be-
tale for sitt faktiske forbruk.

– Vi har opprustet en tredjedel 
av boligmassen på Kringsjå og fått 
installert strømmålere som måler 
det faktiske forbruket. Det er et 
langsiktig mål at alle SiOs student-
boliger skal ha egne strømmålere.

– Vi har varslet våre leietakere 
om en økning av husleien på 
seks prosent. Denne økningen 
er vedtatt av styret i Student-
boligene og hovedstyret i SiO på 
bakgrunn av vår årlige gjennom-
gang av leieprisene.

Tom Olstad, direktør i 
Student boligene, sier økningen 
kommer som en følge av den 
generelle kostnadsøkningen 
og behovet for opprustning av 
studentboligene.

– Det er gjort en tilstandsana-
lyse som viser et betydelig etter-
slep hva tilstanden på en stor del 
av byggningsmassen angår, og vi 
har et ansvar for at byggene og 
boligene blir ivaretatt med hen-
syn til fremtidige leietakere.

BETALER STRØMREGNING PÅ 727 KRONER FOR ELLEVE KVADRATMETER:

Samskipnaden  
setter opp husleia
Fra 1. januar 2011 
 setter SiO opp husleia 
med seks prosent ved 
samtlige studentboliger.

– Urettferdige strømpriser
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SJOKKIS: Synes du eksamen kan 
være en bitter opplevelse? Det blir 
den neppe for studentene på mar-
kedsføringsledelese på Handelshøy-
skolen BI. Studentene skal nemlig ta 
eksamen i (hold deg fast) sjokolade. 
Hval sjokoladefabrikk i Sandefjord 
har nemlig stilt seg til disposisjon for 
en eksamensoppgave der studente-
ne skal komme med kreative og gode 

forslag til bedre markedsføring for 
sjokkisprodusenten. Handelshøysko-
len BI har vært på fabrikken med et 
filmteam for å lage en informasjons-
film med dybdeintervju av sjokolade-
direktøren. Oppgaven går ut til 4 350 
elever på markedsføringsstudiet, 
ifølge Sandefjords blad. Kulturnotis-
redaksjonen i Universitas stiller seg 
sterkt tvilende til om Hval sjokolade-

fabrikk virkelig går med hodet under 
armen hva gjelder markedsføring, og 
innser at også vi har slukt agnet med 
søkke og snøre.

Tar eksamensoppgave i sjokolade

studenthus
tekst: Dag Grytli

En ny lov om ordensvakter vil 
sende arrangementskostandene 
for studenthusene i været. For-
skriftene til loven, som ble vedtatt 
for å sikre kvaliteten på vakttje-
nester og bedre offentlig kontroll 
av virksomheten, rammer blindt. 
Mindre restauranter, festivaler og 
studiesteder over hele landet vil 
merke de nye kravene. Sentrale 
opposisjonspolitikere maner nå til 
kamp.

– Store konsekvenser
Den nye vaktloven skal etter pla-
nen iverksettes 1. januar 2011. 
Regjeringen har nå utarbeidet 
forskriftene til loven, og student-
stedene vil ikke bli skjermet slik 
Norsk studentorganisasjon (NSO) 
hadde håpet på.

– Vi ønsket at studentstedene 
skulle få unntak fra loven, men 
dette ble ikke tatt til følge. Vi job-
ber med at forskriftene skal bli 
utformet på en måte som i minst 
mulig grad vil ramme studentkul-
turen, sier NSO-leder Anne Karine 
Nymoen.

Nymoen frykter at studentkul-
turen vil lide, når en større del av 
allerede pressede budsjetter må 
avsettes til vakthold.

– Mange studentsteder vil ikke 
klare å gjennomføre studentkul-

turelle arrangementer, på grunn 
av for høye utgifter til vakthold, 
sier hun.

– Studentene må våkne
I svaret på et brev sendt fra Mette 
Hanekamhaug (FrP) til justismi-
nister Knut Storberget under-
streker Storberget blant annet at 
«skjenkesteder som har et reelt 
behov for ordensvakt fremover 
må forholde seg til kompetanse-
kravene og kravet om tilknytning 
til et godkjent vaktforetak som 
følger av vaktvirksomhetsloven».

Forslaget er imidlertid fortsatt 
på høring, og Storberget minner i 
sitt brev til Hanekamhaug at NSO 
står på høringslisten og at «depar-
tementet vil selvsagt ta i betrakt-
ning de synspunkter og forslag 
som kommer i høringsrunden, og 
tilrettelegge for fleksible løsninger 
innenfor rammene av de vedtatte 
lovendringene».

Sentrale opposisjonspolitikere 
mener at studentene bør våkne 
opp.

– Jeg vil oppfordre studenter 
til å benytte seg av anledningen til 
å påpeke hva konsekvensene ved 
loven vil bli for studentstedene, 
og sørge for at forskriftene ikke 
rammer studentene på en uheldig 
måte, sier André Oktay Dahl (H).

Han påpeker også at forskrif-
tene som for tiden ligger ute til 
høring ikke er i tråd med loven 
Stortinget vedtok.

– Forslaget som nå foreligger er 
ikke i tråd med hjemmelsgrunnla-
get som ble gitt av Stortinget, sier 
han.

Maner til kamp
Hanekamhaug, som selv tok initi-
ativ til å skrive brevet til Storber-
get, maner nå til kamp mot forsla-
get, og fremhever viktigheten av 
frivillighetskulturen.

– Studentkulturen er basert på 
frivillighet, og dette er en positiv 
ting. Det genererer engasjement, 
samtidig som det virker forebyg-
gende å ha sosialt forankrede vak-

ter i døra fremfor innleide profe-
sjonelle. Hvis en ung student blir 
overstadig beruset er det kanskje 
enklere å høre på en ung medstu-
dent, enn en utdannet vekter man 
ikke kjenner. Jeg håper student-
miljøene og alle som er motstan-
dere av forslaget skaper en felles 
front mot forslaget, sier hun.

I sitt høringssvar til den nye 
vaktloven legger Arbeidsutvalget 
i NSO vekt på verdien i vakter re-
kruttert fra eget miljø. Høringsut-
talelsen skal behandles på lands-
styremøtet i slutten av november. 
Nymoen understreker likevel at 

de fremdeles håper på unntakelse 
fra loven.

Aksjeselskap ikke løsningen
I Bergen har man allerede begynt 
å diskutere mulige løsninger. Etter 
initiativ fra Norges Handelshøy-
skoles Studentforening (NHHS), 
diskuterer de forskjellige student-
husene å gå sammen om oppret-
telsen av et aksjeselskap som skal 
drive utdannelse og utleie av vak-
ter, skriver Studvest. En slik løs-
ning vil redusere kostnadene dras-
tisk. Å opprette et aksjeselskap 
krever imidlertid et egeninnskudd 
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Ny vaktlov kan strupe studentstedene
Strengere krav til  
vaktordningen ved  
studentarrangementer  
vil føre til enorme utgifter 
for studentstedene.  
Opposisjonspolitikere 
mener det ikke er for 
sent å få regjeringen  
til å snu.

Krever dyrere vakter: En ny vaktlov kan gjøre vakthold til enorm ekstrautgift for studenthusene. Vaktordningen student-
foreningene i dag bruker på Chateau Neuf er ikke god nok for regjeringen.



En privat bokhandel og en samskipnadsbokhandel kan 
ikke forholde seg til markedet på den samme måten.  
Dette har ikke Akademika forstått.

Akademikas  
ansvar

studentbokhandlene
Anders R. Christensen,  
kulturredaktør i Universitas

Akademika vil tjene penger, og ser en mulighet for å utvide 
sitt leveområde. Studenttinget i Ås ser dette som en form for 
imperialisme.

Dette sa Nils-Ener Lundsbakken, studentrepresentant i styret 
ved Universitetet for miljø- og biovitenskap i Ås, til Universitas for 
to uker siden da vi skrev om Akademikas innhogg blant de norske 
studentbokhandlene. Studentsamskpinaden i Oslos (SiO) bokhandel 
fikk hard kritikk etter at de har markedsført nettbokhandelen sin på 
universiteter og høyskoler der andre samskipnadsbokhandler holder 
til. I Tromsø gikk Akademika i høst så langt som å gå fysisk inn i den 
lokale samskipnaden sin bokhandel for å dele ut løpesedler. Tidligere i 
år forsøkte Akademika å kjøpe den samme bokhandelen – og fikk nei.

Det at Akademika utvider sitt virkeområde kan for SiO-studentene 
isolert sett føre med seg mye po-
sitivt. Overskuddet til Akademika 
går til SiO, noe som gir mer penger 
til studentvelferd i Oslo. Men 
Akademika må samtidig forstå at 
de ikke kan forholde seg til mar-
kedskreftene på samme måte som 
en hvilken som helst privatdrevet 
bokhandlerkjede. Som en betyde-
lig velferdsaktør har SiO og deres 
datterselskaper et ansvar for å vise 
solidaritet med – eller i det minste 
ikke forsøke å ødelegge for – andre 
samskipnader, slik de gjør ved å 
forsøke å ta andeler av pensumsal-
get deres.

Akademika-direktør Geir Helge Espedalen har sannsynligvis rett når 
han sier at det ikke er plass til like mange studentdrevne bokhandler i 
fremtiden som det er i dag. Men det er to forskjellige ting å forberede 
seg på å møte disse endringene, og å jobbe aktivt for at de skal kom-
me fortere. Espedalen viser samtidig en merkelig forståelse av forbud 
mot markedsføring på campusene når han sier til Universitas at «det 
er en stor forskjell på å ha en fysisk stand og å dele ut litt løpesedler» 
og at han «kjenner til at vi ikke var ønsket på Ås, men blant mange 
studenter har det blitt oppfattet som positivt med et alternativ til den 
lokale bokhandelen».

Så kan man stille seg selv følgende spørsmål: Er det bedre at Aka-
demika kommer inn og tilbyr bedre utvalg og lavere priser, men tar 
med seg overskuddet fra de lokale studentenes bokkjøp hjem til Oslo, 
enn at studentene må nøye seg med en dårligere selveid bokhandel 
hvor de selv får nyte godt av et eventuelt overskudd? Nei. For det er 
den enkelte samskipnaden som selv skal ha ansvaret for velferdstilbu-
det som tilbys ved lærestedene deres, og en bokhandel er en viktig del 
av dette. Det er greit at enkelte samskipnader gir opp og lar Aka-
demika kjøpe bokhandlene deres, slik man for eksempel har gjort i 
Bodø. Men så lenge andre samskipnader selv ønsker å drive sine egne 
bokhandler bør Akademika holde seg unna. Jeg som SiO-student vil 
ikke ha et bedre velferdstibud dersom det skal gå på bekostning av at 
andre studenter skal miste kontrollen over sitt eget.

a.r.christensen@universitas.no

Kaffe, sa du?
KAFFEslAbbErAs: Er det eitt tema 
som engasjerer meir enn vaffel, må det 
utan tvil vere kaffe. Og måndag 29. no-
vember skal Erling Dokk Holm forsvare 
si ph.d.-avhandling Coffee and the City. 
Towards a Soft Urbanity. Han gir også 
ei prøveforelesing med tittelen «Semi-
urban public space and public disco-
urse: international views». Avhandlinga 
er eit empirisk basert forskingsarbeid 
som handlar om framveksten av kaffe-

barar i Oslo, deira historiske referansar 
og konkrete eigenskapar. Dette hand-
lar ikkje berre om folks behov for god 
kaffe, men like mykje stader som dek-
ker ønskja til folk om sosial omgang. 
Erling Dokk Holm gir folket det dei vil 
ha: nemlig meir kaffe. Måndag 29. no-
vember kl. 10–15, Store Auditorium på 
Arkitektur- og designhøgskolen i Oslo 
(AHO). På vegne av kulturnotisredak-
sjonen: Takk, Erling.

Musikkhøyskolestudent vant prinsessepris
PrIsVINNEr: Jie Zhang (26) var en 
av tre deltakere i finalen i Prinsesse As-
trids musikkpris som gikk av stabelen 
i Olavshallen torsdag 10. november. 
Diplomstudenten overbeviste juryen 
bestående av pianist Anna Sitnikova 
fra Moskva, førsteamanuensis i klaver 
ved NTNU Jørgen Larsen, programsjef 
i Trondheim symfoniorkester Stefan 
Sköld, og produsent ved Rikskon-
sertene Arnfinn Refsdal, ved å naile 

b-mollkonserten av Tsjaikovskij. Dette 
er den samme klaverkonserten som 
hennes lærer Håvard Gimse vant med 
i 1985. Premien består av 80 000 kro-
ner og solistoppgave med Trondheim 
Symfoniorkester. Som en av stadig 
færre musikkpriser, blir Prinsesse As-
trids musikkpris stadig mer høythen-
gende for unge håpefulle musikere. 
Grattis Zhang!

Seier: Jie Zhang vant musikkpris.  

«Akademika må 
forstå at de ikke 
kan forholde seg til 
markedskreftene på 
samme måte som 
en hvilken som helst 
privatdrevet bok-
handlerkjede.»
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Ny vaktlov kan strupe studentstedene
«Forslaget som nå foreligger er ikke i 
tråd med hjemmelsgrunnlaget som ble 
gitt av Stortinget.»

André Oktay Dahl, Høyre

Vaktvirksomhetsloven:
Ble vedtatt I Stortinget 19. juni 2009. ■

Regjeringen har utarbeidet forskriftene  ■

til loven, som nå er ute på høring.

Lovendringene skal sikre god kvalitet på  ■

vakttjenester og bedre offentlig kontroll 
av virksomheten, samt dekke blant 
annet et generelt behov for å styrke 
kompetansen til ordensvaktene.

Skjenkesteder som har et reelt behov  ■

for ordensvakt må fremover forholde 
seg til kompetansekravene og kravet 
om tilknytning til et godkjent vaktforetak 
som følger av vaktvirksomhetsloven.

på 100 000 kroner. Nymoen me-
ner dette er umulig for mange.

– De mindre studiestedene har 
ikke muligheten til å opprette et 
aksjeselskap med dette formålet, 
men det kan kanskje være en løs-
ning i de store byene, sier hun.

Hun understreker likevel at 
dette ikke er en ideell løsning.

– Det er ikke en god permanent 
løsning for studentkulturen. For 
de fleste studentsteder vil en slik 
ordning være umulig, sier hun.

dagmgr@universitas.no
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TYNGDEN DU TRENGER

Søkere med en master fra BI har en velut-
viklet forretningsorientering og forståelse,
en fin balanse mellom teori og praksis, og
er øvet i å løse problemer. 
Dette gir dem en mulighet til å gå rett ut i
arbeidslivet og gjøre en god jobb, sier Anne
Røren Andreassen, Direktør Trainee- talent-
utvikling HR i Storebrand,

Les mer om hvilket av våre 8 masterstudier
som passer deg på www.bi.no/msc

VI GÅR ETTER DE
BESTE. DERFOR 
ER MASTERGRAD 
ET KRAV 
Anne Røren Andreassen 
Direktør trainee- talentutvikling HR
Storebrand
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STUDENTER
SAMFUNDET
tekst: Marie De Rosa

foto: Ketil Blom 

Den såkalte «Kompisklubben», 
som selv omtaler seg som kandi-
datstyret, lanserte forrige uke sitt 
kandidatur til det viktige styreval-
get ved Det Norske Studentersam-
fund (DNS). Dette er en ordning 
som ikke har vært prøvd siden det 
langt mer politiske 1960- og 70-
tallet.

Valgkomiteen ved DNS innstil-
te i helgen Peter Sigurdson Lunga 
som viceformand til det nye styret. 
Han er dermed den eneste kandi-
daten utenfor kandidatstyret som 
komiteen anser som aktuell til et 
styreverv. Lunga er avtroppende 
leder for Teater Neuf, som er en av 
de største foreningene på huset.

Lunga mener at kandidatstyret 
minner om et kompisstyre, hvor 
fokuset er på personer fremfor 
sak.

– Kandidatstyret er en slags 
«rebel without a cause.» De ønsker 
diskusjon, men er tamme når det 
kommer til sak, sier han.

Derfor ønsker han å sparke liv 
i ting.

– Jeg ønsker å sparke kandi-
datstyret i rumpa, og følge opp 
løftene de har kommet med. Jeg 
mistenker at den enigheten de 
fronter er passiviserende. Derfor 
vil jeg skape motstand og friksjon 
for å komme frem til pragamatiske 
løsninger, sier Lunga.

– Slangen i paradis
Lunga ønsker å utfordre den en-
hetstanken han mener kjenneteg-
ner kandidatstyret.

– Jeg føler meg som «slangen i 
paradis», og det er en rolle jeg øn-
sker å ha. Jeg vil utfordre den ens-
rettingen som preger kandidatsty-
ret. Ulike synspunkter er berikende, 
og gjør det mulig å komme frem til 
gode løsninger gjennom diskusjon, 
sier Lunga.

Lunga frykter også at kandida-
ter som ikke er en del av kandidat-
styret vil føle seg skviset.

– Kandidatstyret legger vekt på 
enighet og allianse, noe jeg tror kan 
skvise ut erfarne og kompetente 
kandidater til det nye styret, sier 
han.

Ingen kompisklubb
Karl Kristian Rådahl Kirchhoff, 
som stiller som formand innen kan-
didatstyret, kjenner seg ikke igjen i 
beskrivelsen av kandidatstyret som 
en kompisklubb.

– Av oss i kandidatstyret var det 
bare Morten Johansen og jeg som 
kjente hverandre godt fra før, så vi 
er på ingen måte en gjeng venner 
som har samlet oss, sier Kirchhoff.

Kirchhoff mener heller ikke at 
kandidatstyrets målsetninger er 
tamme.

– Målene våre er ambisiøse, men 
skal også være realistiske. Å styrke 
foreningene, gjøre DNS mer tilta-
lende og gjennomføre en såpass 
stor profileringskampanje ser vi på 
som ambisiøst.

Kirchhoff påpeker at også kandi-

datstyret ønsker å skape diskusjon 
rundt viktige temaer.

– Vi mener at de store, prinsipi-
elle spørsmålene burde diskuteres 
på generalforsamlingene hvor alle 
medlemmer av DNS kan delta og 
komme med endringsforslag, sier 
Kirchhoff.

Kirchhoff tror heller ikke at kan-
didatstyret oppleves som truende.

– Kandidatstyret er ikke et ulti-
matum. Ingen av oss vil trekke seg 
dersom noen ikke velges inn. Men 
jo færre av oss som velges, desto 
mindre av programmet vårt vil vi få 
gjennomført, sier Kirchhoff.

Vil stramme økonomien
Lunga tror at kandidatstyret min-
sker hans sjanse til å bli valgt inn 
i styret, men mener selv at han 
ville gjort en god jobb som vicefor-
mand.

– Jeg har organisatorisk erfa-
ring, og kjenner til både økonomi-
en, administrasjonen og rutinene 
på huset. Dessuten er jeg uavhengig 
av den plattformen som kandidat-
styret er avhengige av, og har større 
frihet til å protestere, sier Lunga.

Av konkrete tiltak ønsker Lunga 
å skape større stabilitet på DNS.

– Jeg vil føre strengere økono-
misk kontroll med Chateau Neuf 
Servering og Chateau Neuf Kon-

sertdrift og foreningene, sier han.
Lunga ønsker også å satse mer 

på frivillighet, og mener at pro-
sjektbasert virksomhet er viktig for 
å få inn nye krefter.

Han vil også åpne opp for flere 
kommersielle tiltak enn det som er 
tilfellet ved DNS i dag.

– Å åpne for samarbeidsprosjek-
ter med profesjonelle aktører gjør 
aktiviteten på huset mer variert og 
mer relevant for arbeidslivet, sier 
Lunga.

mtrosa@universitas.no

Det er en helt vanlig 
morgen. Solen skin-
ner og alt det der. 

Blindern bader i gammelt 
løv og forventninger om en 
ny dag. Jeg er usedvanlig 
tidlig ute og skal bare hente 
bøkene i skapet mitt før da-
gens kvote med litteratur-
vitenskap skal konsumeres. 
Etter tips fra en erfaren 
Blindern-venninne har jeg 
skaffet meg kodelås på mitt 
røde blikkskap i kjelleren på 
Sophus Bugge. I ettertid ser 
jeg at det må være tidenes 
dårligste investering. Jeg 
har glemt koden. Prøver 

samtlige 
bursdager 
i familien. 
Antall 
favoritt-
band, 
kjoler 
eller ufor-

glemmelige øyeblikk stem-
mer heller ikke. Det er like 
før jeg begynner å grine da 
jeg bestemmer meg for å 
forsøke å klippe opp låsen 
med min snertne hobby-
saks. Det ser mindre smart 
ut og fungerer heller ikke. 
En sær fyr med briller og 
ullgenser subber sakte forbi 
meg mens han kremter 
høyt tre ganger. Jeg søker 
hjelp på kontoret til Filo-
logisk Forening, om noen 
i denne verden kan hjelpe 
en fortvilt litteraturstudent 
må det være dem.

– Hei, jeg har glemt 
koden.

– Koden til hva da?

Den lille fyren som sitter 
bøyd over en pc ser skep-
tisk på meg.

– Koden til kodelåsen på 
skapet mitt, sier jeg med 
tydelig artikulasjon.

Han lener seg tilbake i 
den slitne kontorstolen og 
ler en klein, liten latter. Så 
reiser han seg og henter 
fram en knipetang på stør-
relse med et balltre.

– Du kan låne denne, 
men vær jævlig forsiktig, 
sier han med andakt i stem-
men.

Jeg går løs på den vesle 
kodelåsen. Etter mye klabb 
og babb går den i tusen 
biter. Jeg jubler inni meg. 
Synet som møter meg idet 
jeg åpner skapet får jubelen 
til å stilne. Bøker som Inn-
føring i lettbeint kvantefysikk 
og Pytagoras for dummies 
står ikke akkurat på min 
pensumliste. Samlingen 
med snytepapir og den 
slitne gymbagen kan jeg 
heller ikke erkjenne meg. 
Forsiktig titter jeg bort på 
skapet ved siden av og opp-
dager til min forskrekkelse 
at det dingler en identisk 
lås på det.

Kniper’n

Kode-
knipen

PETiT

«Vær jævlig 
forsiktig. » 

Alene mot røkla

Peter Sigurdson Lunga er eneste motkandidat til 
gruppen som forrige uke lanserte seg som Stu-
dentersamfundets frelsere. Han omtaler gruppen 
som en «kompisklubb».

Motstrøms: Peter Sigurdson Lunga går mot kandidatstyret ved Det Norske Studentersamfund (DNS) når han nå stiller som viceformand. Han mener at mest mulig enighet 
ikke bør være det viktigste kjennetegnet til et nytt styre på huset. 

Faksimile fra: Universitas, 10. november 2010.

Dette er saken:
Hovedstyret er Studentersam- ■

fundets øverste myndighet, og 
består av åtte frivillige personer.

Hvert semester velges  ■

det fire nye kandidater til 
hovedstyret gjennom valg 
i generalforsamlingen.

Neste generalforsamling  ■

avholdes lørdag 20. novem-
ber. Denne gangen skal 
det imidlertid velges seks 
nye kandidater til styret.

Forrige uke skrev Universitas  ■

om det såkalte «kandidat-
styret», som består av seks 
personer som sammen 
stiller til valg av nytt styre.

Kilde: Det Norske Studentersamfund

«Jeg føler meg som 
«slangen i paradis», 
og det er en rolle jeg 
ønsker å ha.»

Peter Sigurdson Lunga, innstilt som  
viceformand ved DNS
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HJELP STUDENTENE 
Å FINNE VEIEN TIL 
SAMFUNDET!

DENNE UKEN PÅ DET NOR-
SKE STUDENTERSAMFUND:
17.11 Onsdagsdebatten: Religion, nasjon, 

konstitusjon / Betong
17.11 Teater Liksom spiller Micetro / Lillesalen
18.11 Film: Night on earth / Lillesalen
18.11 Jazz-jam / BokCaféen
18.11 Familjen / Betong
19.11 Akademisk vorspiel: The Construction of 

Secularity / Biblioteket
19.11 Klubb Kadanza: Jan Diwana / Klubbscenen
22.11 Mandagsimpro workshop / Teaterscenen
23.11 Film: Frankenstein / Lillesalen
23.11 TirsdagsQuiz! / Biblioteket
24.11 Teater Liksom spiller Micetro / Lillesalen
23.11 TirsdagsQuiz! / Biblioteket
24.11 Teater Liksom spiller Micetro / Lillesalen

 TirsdagsQuiz! / Biblioteket
 Teater Liksom spiller Micetro / Lillesalen
 TirsdagsQuiz! / Biblioteket

Design: Kjersti Magnussen
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Bill. i forsalg via Billettservice 
tlf. 815 33 133 (Posten/7Eleven/Narvesen)

VICTORIA, KARL JOHANS GATE 35
w w w. n a s j o n a l j a z z s ce n e . n o

TIR. 23.11. KL 20 �19� GRATIS!

FRE. 19.11. KL 21 �19� KR  260/210

KONSERTER FREMOVER:
24.11 Jazzaid 
25.11 Eple Trio + Olga Konkova solo 
26.11 Steinar Raknes: Tangos, 

ballads and more
Jazz:Talk klokken 19:30

28.11 Winther-Storm (arr: NORCD)
01.12 Fristil: Xavier Charles solo + 

Nils Økland solo 
02.12 Gjerstad/Parker/Drake 
03.12 Bodil Niska

Jazz:Talk klokken 19.30
04.12 Bugge presenterer: Nik 

Bärtsch/Elina Duni/Ingrid 
Lukas (CH) 

07.12 Jono El Grande - Releaseparty! 
(Arr: Jono El Grande)

09.12 Bushmans Revenge + Cortex - 
dobbelt plateslipp 

10.12 Marilyn Mazur Celestial Circle
Jazz:Talk klokken 19.30

11.12 Vokando (arr: Vokando)
17.12 St Morritz (arr: Sony Music)
18.12 Jul på svenska

(arr: GoldStar Music)

TIN HAT �USA�

TOR. 18.11. KL 20�19� KR  180/130

ONS. 17.11. KL 20�19� KR 200/150

ROCKETTOTHESKY
+ PER ODDVAR

JOHANSEN SOLO

LØR. 20.11. KL 21�20� KR  190/140

TRONDHEIM
JAZZORKESTER 

MED KOBERT
+ PAAVO �S� 

FRE. 10.12. KL 21�19� KR 220/170

Jazz:Talk  fra kl 19:30

MARILYN MAZUR 
CELESTIAL CIRCLE

TORD GUSTAVSEN
ENSEMBLE

LEAN MEAN 
JAZZMACHINE

+ CARTOON

TORE REM 
OM JENS BJØRNEBOE

MUSIKK AV OG MED FINN COREN
Mandag 22. november kl 19.00, Akersgt 47/49

FRI ENTRÉ

– Jeg husker spesielt da kullet 
mitt på sosiologi bestemte seg 
for å dra på tur med danskebå-
ten. Det skeide kanskje litt ut. Vi 
prøvde å innbille oss at vi var der 
for å foreta et slags antropologisk 
studium, men egentlig var det jo 
bare for å ha det gøy og synge ka-
raoke. Som gruppeintegrerende 
tiltak kan jeg anbefale danskebå-
ten på det varmeste, sier Bjørnar 
Moxnes.

Han ser ikke ut 
til å måtte anstrenge 
seg nevneverdig for 
å minnes sin tid som 
student, noe som kan 
skyldes at han avslut-
tet mastergraden i 
sosiologi så sent som 
i juni.

– Jeg var ganske 
ubrukelig som student, i den for-
stand at jeg sjelden satte min fot 
på Blindern. I stedet gjorde jeg 
mye annet rart. For eksempel var 
jeg med på å arrangere Globalise-
ringskonferansen og var aktiv i 
bystyret i Oslo, forteller han.

Alt engasjementet krevde sitt 
av studenten Moxnes. Heldig 
var det da at han visste råd når 
eksamen nærmet seg. Moxnes 
satte nemlig hele sin lit til at det 
han kaller «siste liten-panikken» 
skulle inntreffe og gi ham eksa-
mensinspirasjonen han trengte.

– Stort sett har jeg vel gjort 
alle feil som kan begås rent stu-
diemetodisk. Det har gått i store 
doser kaffe, sjokolade, despera-
sjon – kombinert med øyeblikk 
av eufori.

Det er derimot én ting ved 
Moxnes gamle studiested som 
han minnes med udelt glede.

– Det deiligste med Blin-
dern må være fredagsgrøten i 
SV-kantina. Det er ikke alltid 
at kyllingmiddagen der er helt 
magnifique for å si det sånn, 
men grøten skal de jaggu ha for. 
Den retten er en institusjon i 

enhver SV-students liv.
Før nestlederen i partiet Rødt 

meldte overgang til sosiologien, 
var han en tur innom Økono-
misk institutt.

– Jeg begynte først på sam-
funnsøkonomi, men fant ut at 
det i for stor grad dreide seg om 
matte. Premissene for model-
lene man bruker er helt sprø – de 
forklarer atferd i en taxikø, men 

ikke hvordan man bygger 
et samfunn. Da virket so-
siologi langt mer interes-
sant for meg.

Når det gjelder det poli-
tiske klimaet på SV-fakul-
tetet, var det ifølge Mox-
nes ikke så rødt som ryktet 
skal ha det til. Han mener 
det heller var en snusfor-
nuftig Jens Stoltenberg-

aktig tenkning som gjaldt, enn 
noen form for radikalisme.

– Fikk du noen gang tyn for å 
være sosialist på Blindern?

– Hadde jeg gått på BI, så had-
de det vært meget mulig. Men 
nei, jeg merket faktisk ikke noe 
til det.

Det kan kanskje ha sammen-
heng med at Moxnes, i mot-
setning til hva konvensjonelle 
fordommer mot medlemmer av 
Rød Ungdom skulle tilsi, smalt 
lite med kjeften under foreles-
ningene.

– Det er utrolig irriterende 
med de som rir kjepphestene 
sine beinhardt fra salen. Særlig 
gjelder det de over 50 år. Jeg, mot 
formodning, var ikke en sånn.

– Har du beholdt kontakten med 
noen av vennene dine fra studie-
tiden?

– Jada. Et par av kompisene 
mine fra studietiden troppet 
faktisk opp på et nominasjons-
møte her forleden for å stemme 
på meg. Det lønner seg å ha gode 
studiekamerater, ler Moxnes.

HVEM: �   Bjørnar Moxnes

STUDERTE: �   Samfunnsøkonomi og Sosiologi ved  
Universitetet i Oslo

NÅR: �   2002, 2006-2010

AKTUELL MED: �  Forsvarer raddisene under det politiske  
sjøslaget Popvenstre-duell mellom venstre-  
og høyresiden på Litteraturhuset torsdag.

Grøtglad sosialist

« Jeg var 
ganske 
ubrukelig 
som stu-
dent. » 

min studietid
tekst: Tia Karlsen 

 foto: Christian Lycke
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Avisen har et opplag på 17 000 og distri-
bueres rundt på alle læresteder tilknyttet 
SiO, det vil si Universitetet i Oslo, 
Idrettshøgskolen, Musikkhøgskolen, 
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Dinosaurer 
Tekst: Tiril Kyrkjebø 

Foto: Åse Holte 

– I dag er det grått, ikke for mye 
snø, ikke for mye regn – perfekt 
museumsvær!

Paleontologen Jørn Hurum ser 
ut av vinduet fra Geologisk muse-
um på Tøyen og snur seg med et 
bredt smil om munnen. Han gle-
der seg til å ta imot alle dinosaur-
interesserte på Dinodagen.

Barna strømmer inn på muse-
et med foreldrene slepende etter. 
De stopper opp idet de står ansikt 
til ansikt med en fire og en halv 
meter høy Tyrannosaurus rex og 

stirrer inn i den fryktinngytende 
kjeften. Der blir de stående med 
store øyne og betrakter det mas-
sive skjelettet til det store beis-
tet.

– Indre glød er avgjørende
Hurum har interessert seg for 
fossiler siden han var seks år 
gammel, og han følte seg ensom 
med den sære interessen sin på 
den tiden.

– «Nerd» er et fint beskrivende 
ord.

Han påpeker at geologi og pa-
leontologi er for spesielt interes-
serte.

– Du kan ikke gå inn for dette 
og forvente å kunne leve av det 

med det samme. Du må være de-
dikert og virkelig brenne for det. 
Indre glød er avgjørende.

Som paleontolog interesserer 
Hurum seg for forhistorisk liv, og 
studerer organismers evolusjon 
og forbindelser seg i mellom og 
deres miljøer. Han gir sterkt ut-
trykk for at den indre gløden må 
være til stede i en alder av fem til 
ti år.

– Dersom den ikke er til stede 
før puberteten, er løpet kjørt.

Han trekker fram barns nys-
gjerrighet som en veldig viktig 
faktor i deres kunnskapsutvik-
ling, og har tro på at Dinodagen 
kan virke stimulerende på barnas 
interesse for forhistorisk liv.

Dinomoro
Hurum har barna i sin hule hånd 
når han holder sitt foredrag om 
rovdinosaurene. Det er propp-
fullt av mennesker i salen.

– Det er så mange barn at hvis 
dere har noen spørsmål, må dere 
rekke opp hånda.

Hurum skuer utover de man-
ge små hodene som sitter for-
ventningsfullt. Plutselig skyter 
en lyshåret, ivrig gutt hånden i 
været.

– Hvorfor er det bilde av le-
ker? spør han og peker på lys-
bildefremvisningen som viser et 
bilde av dinosaurfigurer.

– Kanskje dere kjenner noen 
av dem igjen, spør Hurum.

– Langhals! roper alle barna i 
kor.

– Hva gjør de?
– Spiser kjøtt!

Skrekkøglene gir forskrekkelse
Hurum snakker engasjert om 
dinosaurene og både voksne og 
barn følger interessert med.

– Hva er forskjellen på hunder 
og katter når de går på gulvet? 
spør han. Barna ser nysgjerrig på 
hverandre. Ingen vet svaret.

– Jo, hunden lager lyd, sånn 
«poff poff poff», mens katten er 
helt musestille. Vet dere hvorfor? 
Fordi katten sine klør er dekket 
med hud når den ikke bruker 
dem. Akkurat det samme er det 

bla bla 

En god dag for dinosaurer
Skal du bli den neste Jørn Hurum, kan det hende løpet er kjørt. Du må ha en genuin  
interesse for paleontologi allerede før du når puberteten.

Skremmende og spennende: Tyrannosaurus rex er fryktinngytende og får stor oppmerksomhet fra barna. Den skal tidlig krøkes 
som god paleontolog skal bli. 

Dinodagen
Dinosaurer er en gruppe krypdyr som  ■

dominerte landjorden fra omtrent 
230 til 65 millioner år før vår tid.

Det finnes elleve dinosaurskjelet- ■

ter og over 100 ulike fossiler 
på Geologisk museum.

Fossiler er bevarte rester eller spor  ■

av organismer fra fjern fortid. Disse 
organismene er utdødde arter.

Søndag 14. november var det  ■

1841 besøkende på Dinodagen.

I vår var det hele 2500  ■

besøkende på tre timer.

Kilde: Naturhistorisk museum
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En god dag for dinosaurer
Små barn, store gleder: Barna sitter spent og forskrekket og følger med når Jørn 
Hurum forteller om rovdinosaurene, det er nemlig de kuleste av alle dinosaurene.

Nøyaktighet: May-Liss Knudsen Funke (bak) og Espen Madsen Knutsen er i dyp konsentrasjon i sitt langsomme arbeid med å børste og plukke fram et fossil av en svaneøgle. 

Masterstudent i paleontologi: Julie Rousseau legger til rette for maling av 
dinosaurtenner. Det blir mye gris når barna skal male sin egen unike dinosaurtann.

med den ene kjempekloa til en 
Velociraptor, slik at den holder 
seg skarp så den kan flerre opp 
byttet sitt.

Plutselig avbryter han fore-
draget.

– Du må ikke bite på den, det 
er strøm, sier han og ser ned på 
et av barna som forskrekket sit-
ter med en ledning i munnen.

«Blodige» dinosaurtenner
Foredraget trigger barna til å 
begi seg ut på den videre ferden 
i museet, der en av aktivitene 
innebærer maling av dinosaur-
tenner. De sitter på knærne på 
gulvet, bøyd over en stor tann 
hver. Det er høylytt diskusjon 
om hvilken som ser skumlest ut. 
De fleste maler tannen sin rød.

– Det er nok mange barn som 
forbinder dinosaurer med blod 
og ser dem som et kampdyr, 

men man må jo ikke glemme alle 
planteeterne, kommenterer ka-
nadiske Julie Rousseau, som leg-
ger til rette for fargeleggingen.

Kanskje barnas oppfatning av 
dinosaurer er dominert av den 
kjøttetende typen, som kanskje 
fremstår som mer spennende, 
sett i forhold til de planteetende 
typene som ikke er fryktinngy-
tende. Etter litt venting på at de 
«blodige» dinosaurtennene skal 
tørke, tar barna dem stolt med 
seg hjem.

Rousseau er masterstudent 
i paleontologi ved universite-
tet. Hun var allerede student da 
hun fant ut at det var dette hun 
ville drive med, og er dermed et 
unntak når det gjelder Hurums 
påstand om at en må ha en ge-
nuin interesse allerede før pu-
berteten for å kunne drive med 
det som voksen. Nå driver hun 

med utgravninger av fossiler 
av kråkeboller og sjøstjerner på 
Svalbard.

Fossil av en svaneøgle
For å få se litt mer av det Rousse-
au driver med, går vi opp i andre 
etasje. I den ellers svakt belyste 
etasjen, utheves glassmontrene. 
Barn og voksne ser begeistret på 
museets flotte samling av mine-
raler, særlig spennende er sam-
lingen av steiner fra verdensrom-
met.

– Er det speil i verdensrom-
met? spør et av barna moren sin, 
og ser på en stein som er blitt slipt 
ned slik at man nesten kan speile 
seg i den.

De fascineres likeså av den sys-
tematiske samlingen av fossiler.

Doktorgradsstipendiat og pan-
teolog Espen Madsen Knutsen sit-
ter bøyd over noe som ser ut som 

et stort, halvmåneformet skall og 
er i dyp konsentrasjon når han 
pirker i de små steinbitene som 
ligger i den. Barna følger nysgjer-
rig med. Med en pinsett tar han 
bort stein for stein. Sakte, men 
sikkert ser vi delene av et fossil av 
en svaneøgle ta form. Han har all-
tid interessert seg for dinosaurer 
og naturvitenskap, helt siden han 
var fem–seks år.

Knutsen deler på å børste og 
plukke fram fossilet i det halvmå-
neformede skallet, med May-Liss 
Knudsen Funke. Hun er preparant 
på Naturhistorisk museum og 
konserverer, reparerer og ferdig-
gjør fossiler til museet. Hun opp-
daget geologi i en alder av seks år. 
Nysgjerrigheten drev henne til å 
begynne å samle på steiner og fos-
siler som hun fant i naturen. Hun 
var med i en gruppe som dannet 
Steinklubben i 1965 på Geologisk 

museum, som er landets eldste 
geologiforening.

– Dinodagen har gjort at vi 
har fått mange flere medlemmer i 
Steinklubben, forteller Funke.

Barna som har stått og fulgt 
nøye med på pirkingen en stund, 
viser tegn til utålmodighet. Det 
Knutsen og Funke driver med, er 
en svært langsom prosess, og det 
vil nok ta en måneds tid før de er 
helt ferdige. Noen av barna går og 
maser på foreldrene om de kan få 
et fossil, mens et lite antall blir 
stående og se.

– Her har vi nok noen potensi-
elle kandidater til Steinklubben, 
sier Funke og smiler lurt.

På denne tilsynelatende nor-
male søndagen, går kanskje Nor-
ges nye svar på Jørn Hurum hjem 
med en «blodig» dinosaurtann el-
ler et fossil i lommen.

tiril.kyrkjebo@universitas.no

«Dinodagen 
har gjort at vi 
har fått flere 
medlemmer i 
Steinklubben.»

Palentolog Espen Madsen Knutsen
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For den jevne, halv 
agnostiske hedning er 
det en smal sak å gjøre 
narr av de fleste typer 
utøvd religion uten 
å føle seg spesielt 
politisk ukorrekt.

Derfor er det noe 
dypt sympatisk over 
Didrik Søderlinds 
Kristen-Norge. Den 
tidligere forskningsjournalisten 
har reist land og strand rundt 
for å danne seg et bredere bilde 
av floraen av kristensamfunn 
enn det som glimtvis formidles 
i media. Han besøker tunge
talende pinsevenner, katolske 
klostre, læstadianere som 
mener gardiner er synd, og 
adventister som tror dommedag 
er like rundt hjørnet.

Søderlind oppsøker dem i et 
oppriktig forsøk på å forstå og 
formidle deres virkelighet. Ut 
over hans subjektive skildring 
inneholder hvert kapittel en 
kort historisk oppsummering 
og noen betraktninger fra fag
personer av ymse slag. Ideen er 
altså god, men det butter imot 
på deler av gjennomføringen.

Forfatteren tar for 
mye plass i sin egen 
bok. Her er alt for 

mange unødvendige, selvopp
tatte passasjer og trivielle be
traktninger som ikke tjener til 
å drive teksten fremover. Det 
er grenser for hvor interessant 
det er å lese om Søderlind som 
sovner på toget eller nyter det 
fine været. Det samme gjelder 
for en del av ekspertintervju
ene – de stopper før det blir 
virkelig interessant.

På sitt beste formidler boken 
en varme og vilje til å forstå det 
skakke og rare, på det verste er 
det som en veldig lang feature
artikkel i et passe bra student
magasin.

Mirjam K. S. Folkvord
mirjamkf@universitas.no

Fascinerende og  
irriterende

Kristen-Norge – en 
oppdagelsesreise 
Av: Didrik Søderlind

Forlag: Spartacus
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bok

Den nye norske 
tvserien Turnus-
legene handler om 
fem nyutdannede 
leger på vei ut i tur
nustjeneste. «Vil de 
klare å tilpasse seg 
lokalbefolkningen i Norges 
kriker og kroker når deres egne 
liv er snudd på hodet?» heter 
det i omtalen fra TVNorge. Jeg 
kjeder meg allerede.

Når den kjente (og eneste?) 
voiceoverstemmen til TV
Norge presenterer deltagerne 
akkurat så stereotypiserende 
som man skulle tro, vet i 
hvert fall jeg hva som kom
mer. En sossete Bærumsgutt, 
en vakker iraner, en kølsvart 
sarping, og tre andre jeg ikke 
husker, duker for forutsigbare 
utfordringer av kjente (og Gud, 
så kjedelige) fordommer. Hvor 
mye vedder du på at de både 
bekrefter og avkrefter disse 
fordommene i løpet av serien, 
mens vi som bonus får matet 
vår latente interesse for andre 
menneskers sykdom? Jeg ved
der mye.

Realitykonseptet er med tiden 
blitt barneskolepensum, og 
man skulle tro at et produk
sjonsselskap som spesialiserer 
seg på såkalte dokusåper, 
hadde både erfaring og talent 
til å klare å i hvert fall tenke ut 
noe nytt? For å forsvare deres 
kreativitet, håper jeg at det er 
en markeds eller økonomis
trateg i TVNorge som har lagt 
føringene, og tvunget frem 
dette paddeflate, masseprodu
serte skjermsvadaet. Men jeg 
er stygt redd det ikke er det.

Turnuslegene stinker av man
glende engasjement i alle ledd, 
og er kjedelig i 40 (ja, førti!) 
minutter. Heldigvis har ikke 
TVNorge markedsført så vold
somt. Et øyeblikks selvinnsikt?

Maren Ørstavik
marenor@universitas.no

Snooork

Turnuslegene 
Av: Storyteller / 
TVNorge

Premiere:  
9. november

Serie

Mens vi «vanlige» mennesker sklir rundt 
som Bambi på isen i Oslos gater, gjorde 
dansestudentene ved Kunsthøgskolen i 

Oslo (KHiO) det stikk motsatte under årets høst
produksjon. Gjennom seks koreografier viste andre 
og tredjeårsstudentene i jazzdans, moderne dans og 
samtidsdans hvordan man virkelig kan bruke krop
pen på gulvet – og det uten å snuble.

Forestillingen bød på en noe seig start, da det 
mest spennende i første koreografi var at tre danse
re stod helt stille på gulvet mens 
de kjente på stillheten. Lenge. 
Det tok seg heldigvis betrakte
lig opp midt i andre koreografi, 
«Sheperd», da danserene formid
let både ord og dans samtidig 
som de klappet i hendene og 
proklamerte kjærlighetserklæ
ringer. Selv om dette kunne virke 
sært for dem av oss som tilhører 
bambibestanden, var det likevel 
imponerende å se slik multitas
king.

Det viste seg i tillegg å være 
en fin oppvarming til et av kveldens høydepunk
ter, «Time to talk», hvor de samme danserne tok 
multitaskingen til et nytt nivå. Gjennom store deler 
av oppvisningen snakket de sammenhengende 
om livets problemer, attpåtil på engelsk, mens de 
danset. Koreografien var både fysisk og teknisk 
krevende, og hver minste detalj og hvert minste ord 
ble fremført med presisjon og glimt i øyet.

Koreografien «Emotional ketchup burst», frem
ført av tredjeårsstudenter i jazzdans, var forestillin

gens absolutte høydepunkt. Utkledd 
i dress og kontorskjørt beveget 
danserne seg til datainspirerte lyder, 
noe som fikk en til å føle at jappene 
hadde ankommet Oslo nok en gang. 
Samtlige av jazzdanserne briljerte 
med både uttrykk og stil, samtidig 
som de var presise, seriøse og kule – 
überkule. De lyktes med å fremkalle 
fantasien hos publikum, og dramaet 
som utspilte seg på «arbeidsplassen» 
til disse überkule jappene var aldri 
kjedelig.

Bare meter unna publikum 
fremsto Balletthøgskolens dansere som levende og 
til tider fengslende i årets høstproduksjon. Enten 
man har et trent danseøye eller ikke, er det alltid 
interessant å oppleve utøvere som er såpass flinke. 
Så hvorfor overanalysere hver minste arabesque el
ler hvert minste ord? La deg heller imponere.

Anne Høyer
anne.hoyer@universitas.no

Simultan dansing, klapping og kjærlighetsproklamering. Det er ikke den ting 
Balletthøgskolens dansere ikke mestrer.

Multimestring

«Hver minste 
detalj og hvert 
minste ord ble 
fremført med 
presisjon og glimt 
i øyet» 

Ballettstudenter ved KHiO 
Av: Balletthøgskolens høstproduksjon 

Koreografi: Arne Fagerholdt, Kristin Hjort Inao, 
Masja Abrahamsen, Tine Erica Aspaas, Sølvi 
Edvardsen og Marianne Skovli Aamodt

foreStilling

| AnmeldelSer |

Lytt til Oslos studentradio på FM 99.3 eller radionova.no rAdio novA

anmeldelser

anmelderredaktør:  Marie De Rosa 
mtrosa@universitas.no 412 58 848

Mandag:  �
0600:  Democracy Now!
0700:  Frokost
0900:  Studentnyhetene
0903:  Skumma kultur
1000:  Studentnyhetene
1003:  People Love Music
1100:  Studentnyhetene
1103:  A-lista
1200:  Snakker ikke norsk (r)
1900:  Bra trommis
2030:  WG-lizta
2130:  Get to Know Grime
2200:  Goodshit
2300:  Sublime to the Ridiculus
0000:  Sort kanal
0100:  The O and Jo Show

Tirsdag:  �
0600:  Democracy Now!
0700:  Frokost
0900:  Studentnyhetene
0903:  Skumma kultur
1000:  Studentnyhetene
1003:  Ry
1030:  Grenseløst
1100:  Studentnyhetene
1103:  Du skulle ha vært der
1200:  UD
1230:  Rabarbra

Onsdag:  �
0600:  Democracy Now!
0700:  Frokost
0900:  Studentnyhetene

0903:  Skumma kultur
1000:  Studentnyhetene
1003:  Tekstbehandlingspro-

grammet
1100:  Studentnyhetene
1103:  Radio Nova Highlights
1200:  Studentradiolista
1900:  Kvegpels
2030:  Countrybarn
2100:  Spillmatic
2200:  Funkiga Timmen
2300:  Neu
0000:  Støyfoten

Torsdag:  �
0600:  Democracy Now!
0700:  Frokost

0900:  Studentnyhetene
0903:  Skumma kultur
1000:  Studentnyhetene
1003:  Nova Noir
1100:  Studentnyhetene
1103:  Nova Noir fortsetter
1200:  Det Fiktive Selskab

Fredag:  �
0600:  Democracy Now!
0700:  Frokost
0900:  Studentnyhetene
0903:  Skumma kultur
1000:  Studentnyhetene
1003:  Opplysningen 99,3
1100:  Studentnyhetene
1103:  Nyhetsfredag

1200:  Radiotjenesten
1230:  Skallebank
1900:  Gymtimen
2000:  Gry Elisabeth
2100:  Magic Beat
2130:  Musikk, Dans og Drama
0000:  XO Hip Hop

Søndag:  �
0800:  Ry (r)
0830:  Grenseløst (r)
0900:  Det Fiktive Selskab (r)
1000:  Snakker ikke norsk
1400:  Ytring
1430:  Stang ut
1500:  Sorgenfri
1600:  Poplogg
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Flinkiser: Studentene ved Ballethøgskolen viste hvordan man virkelig kan bruke kroppen under årets høstproduksjon ved KHiO.



Laiv er ikke en type mose, men en 
form for improvisasjonsskuespill. Det 
er levende rollespill hvor skuespillerne 
har fått roller på forhånd, men få in-
strukser. Selve stykket blir til mens det 
går. Så om dette får deg til å vurdere å 
forlate godstolen til helgen anbefales 
Grenselandet – en kortlaivfestival om 
livets store temaer: Kjærlighet, teip og 

politikk. På plakaten står blant annet 
fire teiplaiver, som er laiver inspirert 
av scenografien i Lars Von Triers film 
Dogville. Glem alt du trodde du visste 
om laiv, og legg alle hemninger igjen 
hjemme sammen med fjernkontrollen. 
Festivalen er åpen for alle og det stil-
les ingen krav til laivegenskaper eller 
skuespillerfaring. 

BI-professor Tor Wallin Andreas-
sen har med rette slaktet Bamas siste 
reklamefilm, der Brann-spiss Erik 
Huseklepp blir fersket av John Arne 
Riise og Morten Gamst Pedersen i 
godteridisken. Som straff må stakka-
ren pine seg gjennom en rap av de to 
fotballstjernene; en ellevill versjon av 
«Nei, nei gutt», med superkul auto-

tune på stemmen. Tretti sekunder med 
dette trekløveret vil gjøre deg omtrent 
like pinlig berørt som en tretti minut-
ter lang episode av Trekant i sofaen 
sammen med mor og far. Så hold pe-
kefingeren i nærheten av muteknap-
pen gjennom reklamepausene i vinter. 
Merk deg også at Christer Falck har 
sagt han kan toppe VG-lista med låta 
om han får frie tøyler. I så fall, kvitt deg 
med radioen din. 

Her blir det laiv Kleinere enn Trekant 

Det er trangt om 
plassen i skogen av 
indierockband med 
halvelektronisk 
tilsnitt om dagen. 
Bergensbaserte 
Hypertext er blant 
disse.

Det at fjorårets mest opp-
i-skyene-roste artist, Susanne 
Sundfør, har kommet til som 
bandmedlem skiller dem fra 
bermen. I tillegg har bandet 
denne gangen en av Norges 
beste produsenter, Jørgen 
Træen (Sondre Lerche, Jaga 
Jazzist, Kaizers Orchestra), 
bak spakene. Det merkes.

Fra første takt lyder det friskt, 
tidsriktig kreativt, men ikke 
overdrevet. Hypertext har 
et driv som minner om The 
Strokes og en sound som ligger 
midt mellom Casiokids og Ma-
tias Tellez. Susanne Sundførs 
til tider skarpe koring tilfører 
også en tiltrengt ekstra dimen-
sjon.

Så lang er alt vel. Men så 
var det låtene – hva tenkte 
Hypertext-hodene egentlig da 

de satte dem sammen? 
Var det: «Vi må for Guds skyld 
unngå at det blir for catchy?» 
eller «hva var det nå igjen, 
dette med refreng?». Begge 
deler virker sannsynlig.

Her er selvfølgelig hederlige 
unntak som «Mary» og «Walk 
me down when I’m running.» 
Men etter mange gjennomlyt-
tinger er hovedinntrykket 
fortsatt at det høres funky, 
fresht og tidsriktig ut, men at 
lite fester seg på hjernebarken 
ut over det.

Om Hypertext skal nå helt 
opp, må de fortsette å være like 
flinkis-kreative, men samtidig 
bli mer skamløse. De fortjener 
et publikum som danser. Ikke 
et som koper forvirret, klør seg 
i hodet og lurer på hvor popen 
tok veien.

Mirjam K.S. Folkvord
mirjamkf@universitas.no

Bordene var satt 
frem og stearinlysene 
tent for å ta i mot en 
av 90-tallets mest 
sentrale figurer innen 
amerikansk folk-
rock. Tidligere Grant 
Lee Buffalo-front-
mann Grant-Lee Phillips har 
flere soloutgivelser i bagasjen, 
deriblant hans siste plate Little 
Moon fra 2009, som jevnt over 
fikk gode kritikker.

Kanskje hadde Grant-Lee 
overvurdert sin evne til å rikke 
i rockeføtter, for den knestå-
ende kassegitarrockingen han 
åpnet med sto ikke i stil til den 
avslappede stemningen blant 
publikum. Til alt hell kom han 
i sin overivrighet til å skade 
ankelen under en gitarsolo, 
og ble nødt til å gjennomføre 
resten av kvelden sittende på 
en krakk. Straks var publikum 
og artist på bølgelengde, og vi 
fikk servert flere gode låter fra 
både solomaterialet og tiden 
som bøffel.

Forsiktige «Little Moon», 
stemningsfulle «Buried 

Treasure» og publimumsopp-
fordringen «Mona Lisa» løftet 
riktignok ikke taket, men 
taktfast vugging og klapping 
understreket den koselige 
atmosfæren i lokalet. Musi-
kalsk er Phillips forankret i den 
amerikanske folk-scenen, og 
fremsto som en fin blanding av 
Dylan og Springsteen, tilpasset 
din lokale klubbscene.

Etter en time føltes det likevel 
litt for trygt, strømlinjeformet 
og NRK P1-vennlig. Melodi-
ene var gode men vanske-
lige å skille fra hverandre. At 
han viste seg som en dyktig 
vokalist mot slutten rettet 
noe opp i inntrykket, men for 
alle utenom fansen ble det i 
lengden ensformig.

Anders Fjellberg
anders.fjellberg@universitas.no

Mer skamløshet – plis!

Amerikansk høstkos

Hypertext
Av: Astronaut kraut!

Plateselskap: Emelie 
Records / Tuba

Grant-Lee Phillips
Scene: Betong, 
Chateau Neuf

Når: 13. november 

Grense-
landet 
– en kort-
laivfestival 
Hvor: 
Chateau 
Neuf

Når: 19.–20. 
november 

Riise/
Pedersen 
Slagord: 
«Frukt er 
sunt og 
digg!»

For: Bama
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KonsErT

Nordis Tennes, featureredaktør uKAs AnBEFALInG Per Harald Borgen, journalist uKEns AdvArsEL

onsdag 17. november

Samtiden-debatt:Tidsskriftet Samti-
den inviterer til en storslått debatt om 
utenrikspolitiske utfordringer. Selveste 
Jonas Gahr Støre vil samtale med 
Carsten Jensen om krigen i Afghanis-
tan, med Janne Haaland Matlary om 
verdens maktforskyvninger og med Jan 
Egeland om Norge i verden. 
Litteraturhuset, Wergelands-
veien 29, kl. 19.00.

Balletthøgskolens høstpro-&& duksjon: Studentene i 2. og 3. år 
jazzdans, moderne dans og sam-
tidsdans inviterer til forestilling 
med hele seks forskjellige kore-
ografier. I dag er siste mulighet til 
å få med seg høstproduksjonen, 
så grip sjansen! 
KHiO, Seilduken scene, St. 
Olavs plass, kl. 19.00.

torsdag 18. november

Gjesteforelesning AHO: Tidligere 
student ved AHO, Vilhelm Christensen, 
besøker sitt gamle studiested med 
gjesteforelesningen «Masterplanning 
Beyond Urbanism». Forelesningen vil 
gjennom tre masterplaner diskutere en 
tendens innenfor planlegging som går 
ut over tradisjonelle urbane problemstil-
linger. 
AHO, Maridalsveien 29, kl. 13.00.

Manuduksjon:Congregatio Forensis og 
Wiersholm arrangerer eksamensrettede 
forelesninger for alle avdelinger ved Det 
juridiske fakultet. Denne gangen er det 
andre avdeling som skal til pers, og det 
vil bli forelest om klage på og omgjøring 
av forvaltningsvedtak ved partner 
Ronny Lund. Førstemann til mølla! 
Ruseløkkveien 26, kl. 17.00–19.00.

Popvenstre-partyduell! Rødt Blindern 
inviterer til en såkalt «partyduell» 
mellom høyre- og venstresiden, eller 
sossene og raddisene om du vil. Hvem 
er best? Politisk sjøslag, revolverduell 
eller hanekamp – det skal uansett kåres 
en vinner. Bjørnar Moxnes fra Rødt 
stiller mot Stefan Heggelund fra Høyre. 
Litteraturhuset i kjelleren, Werge-
landsveien 29, kl.22.00–02.00.

Fra Bach til Takemitsu: Klasse-
konsert med professor Tom Ottar 
Andreassens fløytestudenter som varter 
opp med en rikholdig og variert meny. 
Konserten inneholder sentrale verk fra 
repertoaret av C.P.E. Bach, Mozart, 
Reinecke, Doppler, Messiaen, Nielsen, 
Mortensen og Takemitsu. Fløytistene 
akkompagneres av pianistene Tor 
Espen Aspaas og Trond Schau. 
NMH, Slemdalsveien 11, kl. 19.00.

Det snurrar i min skalle:&&  
Enmannsprosjektet Familjen, med 
svenske Johan T. Karlsson, spiller 
låter som minner om en blanding 
av Kraftwerk, Depeche Mode og 
Daft Punk. Attpåtil synger Karls-
son på skånsk, og skaper for-
rykende show med sin livepartner 
Andreas Tillander. 
Chateau Neuf, Betong, kl. 21.00. 
Pris: 120/170 (medl./ikke-medl.).

Oslo Internasjonale Filmfes-&& tival! Dette er selveste klimakset 
for alle filmelskere i storbyen, 
og festivalen kan by på variert 
filmfråtsing i løpet av hele 
elleve festdager. Du får oppleve 
spennende premierer, interna-
sjonale prisvinnere, spillefilmer, 
dokumentarfilmer, kortfilmer, 
animasjonsfilmer og mye mer. 
Varer frem til 28. november. 
Filmens Hus, Dronningens gate 
16. Filmer vises hele dagen.

fredag 19. november

Akademisk Vorspiel: Ulike politiske 
tradisjoner rundt i verden forstår seku-
laritet på hver sin måte. På Akademisk 
Vorspiel denne gangen vil den verdens-
kjente sekulariseringsteoretikeren José 
Casanova gi et globalt perspektiv på 
debatten om forholdet mellom religioner 
og samfunn. 
Chateau Neuf, Biblioteket, kl. 19.00.

Kjellermesterkveld: Denne kvelden 
gjør kjellermesterne i Realistforeningen 
det de kan best – nemlig å servere. Det 
blir altså servering ved bordene. I tillegg 
blir det quiz, og MENA-bandet holder 
en liten konsert utpå kvelden. 
Blindern, Vilhelm Bjerknes hus, 
RF-kjelleren, kl. 18.04–02.00.

Vinnie Who: Danske Vinnie Who er 
bandet som tar deg med tilbake til 
det sene 70-tallet og følger deg videre 
gjennom 80-tallet. Saftig disco, tighte 
og grisefunky komposisjoner og elec-
trobeats til å dø for. Visstnok. En sikker 
vinner på nattklubb, men også midt på 
lyse dagen. 
Blindern, Eilert Sundts hus, 
U1, kl. 19.00. Pris: 60.

Klubb Kadanza: Jon Diwana er en 
velkjent ghazal-sanger, som er en 
persisk-indisk lyrisk diktform. Han vil 
underholde publikum med blant annet 
de tradisjonelle, indiske instrumentene 
tumbi og santor. Med seg på laget har 
han tabla-spilleren Shabbir Hussain og 
sitar-spilleren Purshotam Dass Metha. 
Dette blir en kveld utenom det vanlige, 
med andre ord. 
Chateau Neuf, Klubbscenen, kl. 21.00. 
Pris: 30/50 (medl./ikke-medl.).

Kortlaivfestival: Både fredag og 
lørdag får du oppleve det beste av 
utenlandske kortlaiver på Chateau Neuf. 
Fra Sverige kommer fire teiplaiver – 
laiver inspirert av scenografien i Lars 
von Triers film Dogville. Samtidig får 
du være med i kåringen av vinneren av 
Larpwriter Challenge, hvor laivforfattere 
er utfordret i å skape de beste korte, 
politiske laivene. 
Chateau Neuf, kl. 17.00.

lørdag 20. november

Generalforsamling DNS: General-
forsamlingen er Det Norske Studenter-
samfunds (DNS) høyeste organ. Her går 
man gjennom semesterberetninger og 
rengskap, velger nytt styre, debatterer 
og bestemmer hvilken retning DNS skal 
gå i tiden fremover. Dette kan høres 
avskrekkende ut, men er på ingen måte 
skummelt. 
Chateau Neuf, Storsalen, kl. 14.00.

mandag 22. november

Flaggermusen: Operahøgskolen 
setter denne høsten opp operetten 
Flaggermusen av Johann Strauss, hvor 
handlingen er lagt til mellomkrigstidens 
Wien. Overklassen kjeder seg, og morer 
seg derfor med å lure hverandre. Det 
blir underholdende forviklinger og flotte 
kostymer! 
KHiO, Hovedscenen, St. 
Olavs plass, kl. 18.00.

tirsdag 23. november

The Idiot Cycle:Foreningen Framtiden 
i våre hender Blindern inviterer til 
filmvisning. The Idiot Cycle handler 
om hvordan noen av verdens største 
kjemikalieprodusenter både produserer 
kreftfremkallende stoffer, og utvikler 
medisiner til behandling av sykdommen 
de er med på å skape. 
Blindern, Ragnar Frischs Audi-
torium, kl. 18.00–20.30.

onsdag 24. november

Jobbsøkerkurs: Hvordan komme i 
gang med jobbsøkingen etter endte 
studier? Delta på jobbsøkerkurs og 
lær mer. Det vil bli både foredrag og 
arbeid i grupper, og kurset vil ta for 
seg jobbsøkingsprosessen på ulike 
nivåer – fra fugleperspektiv til individuell 
bevisstgjøring. 
Blindern, Frederikke, 2. 
etasje, kl. 12.15–15.00.

I Blame Coco:&&  Under artistnav-
net I Blame Coco ga Eliot Paulina 
Sumner ut sitt debutalbum 
tidligere i høst. Hun spiller frisk 
electropop med en frekk vri, med 
referanser til artister som Robyn 
og La Roux. For øvrig er hun 
datteren til den relativt velkjente 
artisten Sting. 
Parkteateret, Olav Ryes plass 11, kl. 
20.00. Pris: 175 pluss billettavgift.

kultur kalender
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Vinne Who: Danske Vinnie Who 
gjester Blindern på fredag. Opplevelsen 
koster kun 60 spenn. Løp og kjøp!



– Hva er neste steg etter DNS?
– Jeg har ikke tenkt så mye på det, men jeg må vel 

etter hvert prøve å finne meg en jobb.

– Først erobret du kulturutvalget, nå samler du trop-
pene for å innta DNS, hva kommer etterpå?

– Det høres ut som du snakker om eventuelle pla-
ner om verdensherredømme. Jeg kan ikke skjønne 
hvor du har fått det fra.

– Det er vel ikke fryktelig komplisert. Du har en finger 
med i spillet av det meste som foregår på Blindern. Det 
lukter stormannsgalskap lang vei.

– Dette er tilfeldige slutninger, som jeg ikke vil sva-
re på uten advokat.

– Vil du sammenlikne overtakelsesstrategien din med 
Karl den stores eller Adolf Hitlers?

– Ingen av delene. Det ligger nærmere Augustus’ 
overtakelse av makten i Roma etter borgerkrigen.

– Har du en tydelig propagandastrategi?
– Vi kommer til å satse mest på radiotaler, i samar-

beid med Radio Nova, sendt med høytaleranlegg over 
Frederikkeplassen.

– Du omfavner altså nazistiske idealer?
– Metoden er jo god, selv om ikke målene er de 

samme.

– Vi har fra sikre kilder at det planlegges en statue 
av deg utenfor DNS. Foretrekker du byste eller hel-
figur?

– Jeg håper jo at ettertiden vil sette pris på vårt ar-
beide. Mer vil vi ikke ut med.

– Vi? Jeg spurte om deg!
– Nå liker jeg å bruke formen opphøyd flertall. Jeg 

snakket om meg selv.

– En smule schizofrent, kanskje?
– Kan Kongen, kan jeg.

– Den er grei, takk skal du ha, adios.
– Vent, skal du ikke be meg vurdere min stilling?

– Jo, faen, vil du vurdere din stilling etter dette?
– Jeg har fratrådt alle mine stillinger, så jeg har 

dessverre ingen å vurdere.
Dag Grytli

dagmgr@universitas.no

Erobreren: Karl Kristian Rådahl Kirchhoff har en finger med i spillet 
av det meste som foregår på blindern. Nå vil han erobre DNS. 
            FOTOMANIPULASJON: KETIL BLOM

– DNS, det er «oss»

HINT: I påvente av politikercelebert besøk 
på universitetet, spekulerer vi på hva den-
ne gamle ringreven kommer til å bedrive 
etter endt karriere som toppolitiker. Jeg er 
riktignok ganske sikker på at vi bommer, 
men riktig (og altså galt) svar sendes til filip.
roshauw@gmail.com

FORRIGE UKES LØSNING VAR: Hjelp, vi man-
gler jurister. Det hadde blant annet master-
student Kine fra den morbide rebusgrup-
pen Kreftsvulst Killers skjønt - og siden de 
ber så pent, må jeg nesten nevne Pia og 
resten av folka på tegnspråk, som for før-
ste gang klarte rebusen.

Kreativ input �

I frykt for alkoholrelaterte 
ulykker på verkstedene, stram-
mer Arkitekhøgskolen nå inn 
på alkoholserveringen. Inn-
strammingen viser seg å ha 
uante konsekvenser. Ad Notam 
har fått tilsendt 
en anonym 
students arki-
tektskisser, én 
laget før og én 
laget etter alko-
holinnstram-
mingen. 

Sjarmør �

Forsknings-
ansvarlig i 
Studentparla-
mentet, Kim 
Kantardjiev, ut-
tale forrige uke 
at et gubbevelde kan være årsa-
ken til de mange arbeidsmiljø-
problemene ved UiO.

– De som sitter på prestisje- 
og innflytelsestoppen er gamle 
professorer, flertallet menn, 
som knytter all prestisje til sitt 
forskningsområde og verner om 
seg og sitt, uttaler Kantardjiev.

Instituttleder for Statsviten-
skap Øyvind Østerud, som har 
vært ansatt ved UiO siden den 
kalde krigen, ler hånlig av kri-
tikken.

– Nei, jenta mi, det her vet du 
ingenting om. Her har jeg job-
bet i en liten mannsalder – og så 
prøver disse ungkalvene å sette 
meg på plass? Gi meg noen skik-
kelige tall, så kan vi snakke om 
dette, uttaler professoren.

Økonomisk tapping �

Tappetårnet, barforeningen 
ved Chateau Neuf, har de siste 
ukene være mye omtalt for sin 

økonomiske utilregnelighet, 
etter at de søkte om 20 000 
kroner til å dekke underskud-
det etter en personalfest. Ved 
forrige medlemsmøte på Stu-
dentersamfundet (DNS) stilte 
økonomiansvarlig i Tappetår-

net, Kenneth Mad-
sen, like gjerne som 
økonomiansvarlig 
for hele huset.

– Jeg har lyst på 
utfordringen, uttaler 
han.

Ad Notam er enig 
i at jobben definitivt 
kunne ha vært utfor-
drende for Madsen, 
men lurer på om 
man ikke burde lære 
å koke posesuppe før 
man kaster seg over 
en jobb som kjøk-
kensjef.

Kjønnsmessig   �
vurdering

UiO brøt regelverket i fjor, 
da de ikke informerte departe-
mentet og Riksrevisjonen om 
at de hadde blitt svindlet av en 
ansatt.

– Vi gjorde en skjønnsmes-
sig vurdering av saken og fant 
ut at dette var noe vi ikke ville 
informere om, uttaler perso-
naldirektøren ved UiO.

Apropos noe helt annet, 
et av Ad Notams redaksjons-
medlemmer, som var en av de 
få ved UiO som testet positivt 
under årets «klamydiaaksjon», 
hadde vilt mye ubeskyttet sex 
denne helgen.

– Jeg tok en skjønnsmes-
sig vurdering og kom frem til 
at testresultatet ikke var noe 
jeg ville informere seksual-
partnerne om, uttaler journa-
listen.

Før:...og etter

N ?

ad notam Universitas oppsummerer uka vi spør Karl Kristian Rådahl Kirchhoff, lederkandidat for Studentersamfundets styre 

panto av Thomas Sørlie Hansen

rebus av Filip Roshauw

1. Hva står forkortelsen 
hiv for?

2. Og hva er det fulle 
navnet til Ahus?

3. Hva heter Norges helse- 
minister?

4. Når rammet svarte-
dauden Norge?

5. Hva slags mikroorga-
nisme forårsaker for-
kjølelse?

6. Hvilken sykdom har 
Tom Hanks’ rollefigur i 
Philadelphia?

7. Hvem skapte kontrovers med uttalelsen «Man har ikke fedme, 
man er feit» tidligere i høst?

8. Hvilken norsk artist ga ut albumet Sweet Fever i 2007?

9. Hvem skrev Kjærlighet i koleraens tid?

10. Når ble svineinfluensaen først omtalt? 

Svar:
1. Humant immunsviktvirus (Human Im-

munodeficieny Virus)
2. Akershus Universitetssykehus
3. Anne-Grete Strøm-Erichsen
4. I perioden 1348 til 1350

5. Virus
6. Aids
7. Kari Jaquesson
8. Tone Damli Aaberge
9. Gabriel Garcia Márquez
10. April 2009

sykdomsquiz av Øyvind Bosnes Engen

Sykdommer: Hvor godt 
kjenner du dem?
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